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دنیای هوادار یاد وخاطره شهداء بویژه پاسدار »مصطفی تاجیک« که
 نهم اسفند ۱۳۶۲ و بسیجی »ناصر پژوهنده« که نهم اسفند ۱۳۶۵ 

به مقام شامخ شهادت نائل گشتند را گرامی می دارد
آموزش

کدام بازنشستگان مشمول می شوند؟

آخرین جزئیات اعتبار مالی اجرای 
رتبه بندی معلمان در سال آینده

مجلس شورای اسلامی اصلاحات اعمال  شده در »رتبه بندی 
معلمان« را به منظور تأمین نظر شورای نگهبان تصویب کرد 
و مجدداً این لایحه برای اعمال نظر شورای نگهبان ارسال 
شد. 40 هزار میلیارد تومان اعتبار برای اجرای رتبه بندی 
معلمان در سال 1401 و نیمه دوم سال 1400 تعیین شده 

است.
به گفته »رضا حاجی پور« -سخنگوی کمیسیون آموزش و 
تحقیقات مجلس- اشکالات شورای نگهبان به رتبه بندی 
معلمان که عمده آن مربوط به بار مالی و اصل 75 بود، با 
حضور نماینده شورای نگهبان، آموزش و پرورش، سازمان 

برنامه و بودجه و سازمان اداری و استخدامی رفع شد.
شورای  تا  دادیم  انجام  را  تلاشمان  تمام  افزود:  وی 
اشکالی  معلمان  رتبه بندی  مصوبه  به  مجدد  نگهبان 
نگیرد، زمان اجرای رتبه بندی معلمان از نیمه دوم سال 
1400 است و اعتبار آن در بودجه سال 1401 لحاظ شده 
است تا بتوان پرداختی رتبه بندی را از نیمه دوم سال 

1400 محاسبه کرد.
پیش از این علیرضا منادی؛ رئیس کمیسیون آموزش و 
تحقیقات مجلس گفته بود: دولت در بودجه سال 1401، 
25 هزار میلیارد تومان برای رتبه بندی اختصاص داد در 
حالی که دولت قبل رقم پایین تری را می پذیرفت همچنین 
مجلس، 13 هزار و 300 میلیارد تومان اختصاص داد تا اگر 
پول برای اجرای رتبه بندی 1400کفایت نکرد، اعتبار وجود 

داشته باشد.
براساس  معلمان  معلمان؛  رتبه بندی  اصلاحات  طبق 
تجربه  و  حرفه ای  و  تخصصی  عمومی،  شایستگی های 
خود در رتبه های پنجگانه به ترتیب: آموزشیار معلم، مربی 
معلم، استادیار معلم، دانشیار معلم و استاد معلم قرار 
می گیرند؛ کارکنان کادر اداری وزارت آموزش و پرورش که 
برای خدمت معلمی استخدام شده اند نیز مشمول این 
قانون می شوند. کسب رتبه های بالاتر مستلزم حداقل 5 
سال خدمت در هر یک از رتبه ها و کسب سایر شرایط لازم 

تعیین شده در آیین نامه اجرائی این قانون خواهد بود.
کسب  برای  معلمی  خدمت  سابقه  حداقل  همچنین 
رتبه های دانشیار معلم و استاد معلم به ترتیب)15( و)21( 
سال است و ارفاقات مذکور در تبصره های )1( و )2( این 
ماده، از این مدت کسر می شود. برای رتبه های موضوع 
کارگزینی  احکام  در  بندی  رتبه  العاده  فوق  قانون،  این 
معلمان تعیین می شود. فوق العاده مذکور برای معلمان 
با رتبه آموزشیار معلم حداقل چهل و پنج درصد)%45(، 
استادیار  درصد)%55(،  پنج  و  پنجاه  حداقل  معلم  مربی 
دانشیار معلم  درصد)%65(،  پنج  و  معلم حداقل شصت 
حداقل هفتاد و پنج درصد)75%( و استاد معلم حداقل نود 
درصد)90%( مجموع امتیازات حق شغل و حق شاغل و فوق 

العاده شغل است.
تاریخ   از  قانون،  این  موضوع  رتبه بندی  فوق العاده 
31/  6/ 1400 اعمال می شود؛ معلمان بازنشسته قبل از این 

تاریخ، مشمول این قانون نمی شوند.

خبر اول

نحوه اعمال جریمه در مدیریت هوشمند کرونا اعلام شد؛

جریمهیکمیلیونیبرایهرروزترددواکسننزدهها
و  اجتماعی  امنیتی،  کمیته  -دبیر  قاسمی«  »حسین 
جلسه  و سومین  هفتاد  در  کرونا-  ملی  ستاد  انتظامی 
ستاد  در  ترافیکی  طرح های  اجرای  هماهنگی  کمیته 
پلیس راهور با اشاره به شکل گیری سامانه سکوی مدیریت 
تبادل اطلاعات در حوزه مدیریت هوشمند بیماری کرونا 
با استفاده از ظرفیت معاونت علمی ریاست جمهوری و 
شرکت های دانش بنیان، اظهار کرد: امروز اکثر دستگاه های 
تبادل  سامانه  این  در  خدمات گیرنده  یا  خدمات دهنده 
اطلاعات انجام می دهند و مبنای این تبادل اطلاعات نیز 
کد ملی است. همچنین مستند به این کد ملی، بحث 
واکسیناسیون استعلام و از منظر آزمایشگاهی نیز وضعیت 
مثبت یا منفی بودن کووید افراد بررسی می شود، در نهایت 
بیماری،  عدم  و  واکسیناسیون  انجام  با  متناسب  افراد 

خدمات دریافت می کنند.
دبیر کمیته امنیتی، اجتماعی و انتظامی ستاد ملی کرونا 
افزود: بر اساس طرح مدیریت هوشمند بیماری کرونا، 
مصوب شده در ستاد ملی مقابله با کرونا، در حوزه ترددها 
مانند گذشته دیگر بحث ممنوعیت تردد به شهرهای قرمز، 
نارنجی، زرد و سفید نداشته باشیم و ترددها به دو موضوع 
واکسیناسیون و عدم بیماری مشروط شد. طرح بر مبنای 

دو دوز واکسن مصوب شده اما در جلسه دیروز ستاد ملی، 
الزام به سه دوز مصوب شد و 20 روزی هم پیش بینی 
شده افرادی که سه ماه از دوز دوم آن ها گذشته، دوز سوم 
را تزریق و مستند به اطلاعات سامانه، خدمات را دریافت 

کنند.
و  راهنمایی  برای  آنچه  کرد:  تصریح  مقام مسئول  این 
رانندگی پیش بینی کردیم، قرار شد در فاز نخست بر اساس 
و  راهداری  دوستان سازمان  توسط  ارائه شده  اطلاعات 
حمل و نقل جاده ای، هزار و 700 دوربین بین شهری و 127 

دوربین شهری، ملاک عمل قرار گیرد. بر اساس 
آمار کنونی 91 درصد جمعیت هدف ما دوز اول 
و بیش از 85 درصد دوز دوم را تزریق کرده اند، 
ملاک ما نیز در مدیریت هوشمند، پلاک خودرو 

است و با سرنشینان خودرو کاری نداریم.
و  اجتماعی  امنیتی،  کمیته  دبیر 
انتظامی ستاد ملی کرونا تصریح کرد: 
در مدیریت هوشمند پلاک خودرویی 
که به کد ملی صاحب خودرو است، 
دوربین ها  اگر  می شود،  بررسی 

احصاء کنند که آن 

پلاک واکسیناسیون انجام نداده، قرار است به ازای هر 24 
ساعت، یک میلیون تومان جریمه برای آن اعمال شود.

وی متذکر شد: حدود 6 تا هشت میلیون نفر واکسینه 
نشده اند البته بخش عمده ای از آن ها شامل دانش آموزان 
می شوند و فکر می کنیم حدود یک میلیون و 500 هزار 
تا دو میلیون پلاک خودرو )صاحب خودرو(، واکسینه 
نشده  باشند و قرار است با تبادل اطلاعات در بستر سامانه، 
کنترل ها صورت گیرد، پلاک هایی که واکسیناسیون آن ها 
تأیید نشود یا انجام نشده باشد، جریمه شوند و مابقی 

مشکلی برای تردد نخواهند داشت.
یادآور شد: شرایط ما، شرایط  این مقام مسئول 
ایجاد  امکان  دلیل  چند  به  اما  است  کرونایی 
محدودیت مانند گذشته وجود ندارد، نخست 
اینکه تاب آوری در حدی نیست که 
بخواهیم محدودیتی را مانند سال 
نکته  کنیم،  اعمال   98 یا   99
مهم تری این است که 85 درصد 
و  زدند  واکسن  ما  جمعیت 
انتظار دارند که بتوانند فعالیت 

داشته باشند.

مدرک  بابت  طبقه  مجموع  شامل  طبقه  محاسبه  نحوه 
تشویقی  طبقات  اضافه  به  خدمتی  سنوات  و  تحصیلی 
اعلام شد. محاسبه طبقه در  رتبه بندی معلمان  در نظام 
نظام رتبه بندی معلمان شامل مجموع طبقه بابت مدرک 
تحصیلی )طبقه ورودی( و سنوات خدمتی به اضافه طبقات 
تشویقی )جبهه، جانبازی، تشویقی ارزشیابی( به شرح زیر 

است:
طبقه  سازمانی  پست  با  مرتبط  مدرک  تحصیلی:  طبقه 

ورودی محاسبه می شود که بابت مدرک تحصیلی سیکل و 
پایین تر از آن طبقه۲، دیپلم طبقه ۳، فوق دیپلم طبقه ۴، 
لیسانس طبقه ۵، فوق لیسانس طبقه۶، دکترا طبقه ۷، به 
این نکته نیز باید توجه داشت که بررسی ارتباط بین پست 
و مدرک دقیقا در زمان تاریخ اخذ مدرک و پست سازمانی 

کارمند در همان تاریخ صورت می گیرد.
طبقه سنواتی: اگر مدرک تحصیلی مرتبط با پست سازمانی 
لیسانس به بالا بود به ازای هر ۴ سال یک طبقه، دیپلم و 

فوق دیپلم هر ۵ سال و سیکل به پایین هر ۶ سال یک طبقه 
سنواتی تعلق می گیرد.

طبقه تشویقی )جبهه، جانبازی(: به ازای هر ۵ درصد جانبازی 
و به ازای موارد ایثارگری )جانبازی و جبهه داوطلب( طبق 

بخشنامه ۲۷۲۷ تا سقف دو طبقه تعلق می گیرد.
مدت سابقه در منطقه محروم و کمتر توسعه یافته ازسال 
۱۳۸۸ نصف می گردد یعنی به ازای هر دوسال یک طبقه 

می گیرد.

»سردار سیدکمال هادیانفر« - رییس پلیس 
هماهنگی  جلسه  در  رانندگی-  و  راهنمایی 
طرح های ترافیکی ویژه نوروز ۱۴۰۱، گفت: برابر 
پیش بینی ها ما قطعا در نوروز ۱۴۰۱ افزایش 
تردد در جاده ها را خواهیم داشت و از ۲۷ و 
۲۸ اسفند، روند ترددها افزایش خواهد داشت. 
این روند در روز اول فروردین کاهش داشته 
و دوباره از دوم فروردین افزایش پیدا می کند. 

مردم تقریبا دوسال است که به سفر نرفته اند، با توجه به شرایط واکسیناسیون و تمایل مردم 
به سفر پیش بینی می شود که سفرها بیشتر انجام شود.

رییس پلیس راهنمایی و رانندگی اعلام کرد که طرح پلیس و دیگر دستگاه های امدادی و 
خدماتی برای نوروز از ۲۴ اسفند آغاز شده و تا ۱۴ فروردین سال ۱۴۰۱ ادامه خواهد داشت. 
وی از پیش بینی افزایش ۵۰ تا ۵۷ درصدی تردد در ایام نوروز خبر داد و گفت: این حجم 
تردد به خصوص در محورهای شمالی خواهد بود و ممکن است که ما مجبور به اعمال 

محدودیت موقت در برخی از این مسیرها شویم.
وی با بیان اینکه پلیس راهنمایی و رانندگی در ۲۱۳ هزار کیلومتر از راه های کشور به طور 
شبانه روزی حضور دارد، گفت: امیدواریم که با روند واکسیناسیون و رعایت پروتکل های 
بهداشتی دیگر بعد از فروکش کردن پیک ششم شاهد پیک های دیگر کرونا و پیک هفتم 

و هشتم آن نباشیم و حال مردم کشور عزیزمان خوب باشد.

روابط عمومی دیوان عدالت اداری در خصوص 
رأی اخیر هیأت عمومی دیوان عدالت اداری به 
شماره ۳۰۶۲ مورخ 1400/11/23 و انعکاس آن در 
فضای رسانه ای و برداشت های ناصواب از رأی 
مذکور از جمله اینکه با رأی هیأت عمومی دیوان، 
حکم انتصاب شهردار تهران ابطال شده است در 
حالی که به شرحی که در ذیل اشاره می شود 
حکم شهردار تهران ابطال نشده اطلاعیه ای به 

شرح زیر منتشر کرد.
در این اطلاعیه آمده است؛ در پرونده مذکور، شاکی خواستار ابطال نامه شماره ۲۹۱۴۸ مورخ 
۰۷/ ۰۶/ ۱۴۰۰  رئیس امور مدیریت مشاغل و نظام های پرداخت سازمان اداری و استخدامی کشور 
شده است و هیأت عمومی دیوان عدالت اداری نیز به موجب رأی شماره ۱۴۰۰۰۹۹۷۰۹۰۵۸۱۳۰۶۲ 
مورخ 1400/11/23 و فارغ از ماهیت نامه مذکور، با استناد به حکم ماده ۸۲ قانون تشکیلات، 
وظایف و انتخابات شوراهای اسلامی کشور و انتخاب شهرداران مصوب سال ۱۳۷۵ و اصلاحات 
بعدی، صدور نامه مورد شکایت را به دلیل عدم صلاحیت رئیس امور مدیریت مشاغل و 
نظام های پرداخت سازمان اداری و استخدامی کشور برای تعیین سمت های هم سطح در 
مدیریت های پایه، میانی و ارشد و معادل سازی سابقه مدیریت در بخش خصوصی برای تصدی 
سمت شهردار، خارج از حدود اختیار وی دانسته و آن را ابطال کرده است؛ بنابراین رأی مذکور 

هیأت عمومی دیوان عدالت اداری اساساً ارتباطی به ابطال حکم شهردار تهران ندارد.

»رییس پلیس راهور ناجا« خبر داد:

آغاز طرح نوروزی پلیس
 از ۲۴ اسفند

محاسبه طبقه در »نظام رتبه بندی معلمان«؛

مدرک تحصیلی معلمان چقدر در رتبه بندی آنها اثر دارد؟

اطلاعیه مهم »دیوان عدالت اداری«:

رأی هیأت عمومی ارتباطی به ابطال
 حکم شهردار تهران ندارد

حوادث و انتظامی

آموزش

شهری



روزنامه

3
دوشنبه 9 اسفند 1400-  شماره 970

بعثت پیامبر مهربانیاجتماعی
 حضرت محمّد مصطفی )صلی الله علیه و آله(

 خجسته  باد
ذره بین

وزارت صمت اخیراً طرح جدیدی برای تنظیم بازار مواد مصرفی 
مردم را به مورد اجرا درآورده است که کالاها با درج قیمت 
تولیدکننده، روانه بازار می شوند تا دست دلالان و سودجویان 
از بازار کوتاه شود. اما اصناف، تعزیرات و کارشناسان اقتصادی 
ایراداتی به این طرح وارد کرده اند و اعتقاد دارند، در خصوصِ 
این طرح می توان ابهاماتی مهمی را مطرح کرد. تاکنون قیمت 
مصرف کننده روی کالاها درج شده بود و مصرف کننده تکلیف 
خود را می دانست و تعزیرات هم مبنای رسیدگی به شکایت را 

قیمت مصرف کننده قرار می داد. 

اما با این اوصاف، هنوز هم ضرورت درج قیمت تولیدکننده 
روشن نیست. در واقع شاخص تورم تولیدکننده در ماه های 
مختلف متفاوت است و ممکن است، توزیع کننده به فاصله 
یک ماه یک کالا را به قیمت متفاوت از تولیدکننده بخرد و 
این تغییر متعدد قیمت ها در شرایطی که اکثر کالاها مشمول 
قیمت گذاری تثبیتی نیستند و سایر هزینه ها مثل حمل و نقل 
هم ثبات ندارد، باعث می شود واحد صنفی دائم با نرخ های 

متعدد مواجه و با مصرف کننده دچار چالش شوند. 

در حقیقت دولت درج قیمت تولیدکننده و قیمت گذاری 
دستوری را راه حل مقابله با گرانی می داند اما این روند نه تنها 
مصرف کننده بلکه به اقتصاد تولیدکننده هم آسیب می زند. 
گرچه در شرایط تورمی کشور که تبعات آن کاهش توان خرید 
مردم و پایین آمدن سرانه مصرف بسیاری از کالاهای اساسی 
است، این طرح نه تنها در کنترل قیمت ها راهگشا نیست 
بلکه فشار بر تولیدکننده را بیش از گذشته می کند. چرا که 
قیمت تمام شده کالا برای تولید کننده بسته به نوع پرداختی 
شرکت های توزیع کننده، نقد یا شرایطی، فروش با حمل یا 
بدون حمل، با بسته بندی و بدون بسته بندی، به سفارش و 

بدون سفارش قیمت، متغیر است.
ضمن اینکه در بسیاری از مواقع به واسطه نیاز به نقدینگی، 
تولیدکنندگان مجبور به فروش کالاها با تخفیفات ویژه هستند 
که باز هم در این شرایط نمی توان قیمت تمام شده را روی کالا 
درج کرد. بنظر می رسد این اقدام دولت بجای ارائه راهکار و 
تسهیل در کنترل قیمت، بیشتر شبیه به مانور تبلیغاتی است، 
در غیر اینصورت، مسئولان مربوطه چنین طرحی که در هیچ 
کجای دنیا ارائه نشده را برای کنترل قیمت بازار ارائه نمی دادند، 
زیرا مشکل تنظیم بازار موجودی کالا است و دولت برای تنظیم 

بازار باید تولید را در اولویت قرار دهد، تسهیلات با نرخ پایین تر 
را ارائه و تامین مواد اولیه را تسهیل بخشد. 

اما بدون شک، مهمترین انتقاد به این طرح، ایجاد هرج و 
مرج، گرانی و عدم توانایی نظارت صحیح بدلیل آماده نبودن 
از  بسیاری  می شود  باعث  طرح  این  است.  زیرساخت ها 
فروشگاه ها و خرده فروشان از این موضوع به نفع خود استفاده 
کنند و در نتیجه منجر به گران فروشی نامحسوس کالاها در 
چرخه تولید، توزیع و مصرف شود و از آنجا که مواد غذایی 
سهم بالایی در بودجه خانوار دارد، از این طریق هزینه خانواده ها 

افزایش می یابد. 
با حذف قیمت مصرف کننده، تولیدکننده راحت تر می تواند 
قیمت ها را دستکاری کند، چرا که با توجه به آنکه حجم 
زیادی از فروشگاه های سنتی در سطح کشور وجود دارد، یقیناً 
نمی توان نظارت و کنترل مناسبی روی قیمت ها داشت، در 
این صورت با ادامه این روند شاهد افزایش قیمت کالاها و 
موجی از گرانی خواهیم بود. بدون شک، این طرح اقدامی 

غیرکارشناسانه است که می تواند به زیان مردم 
منجر  نیز  کشور  تولیدی  برندهای  و 

شود، چرا که کالاهای ناشناخته، با 
قیمت های پایین تر به برندهای 

مطرح اجازه فروش نمی دهند.
پس با اینکه دولتی ها مدعی 
به  طرح  این  که  هستند 
رقابتی شدن بازار و منفعت 
مردم تمام می شود، در واقع 
مردمی  سر  بر  بزرگی  کلاه 

امور  از  بسیاری  در  است، که 
مشکلات  با  خود  معیشتی 

مردمی  هستند،  مواجه  عدیده ای 
تامین  برای  قیمت ها،  از  بی اطلاع  که 

را به هر  مایحتاج خود، کالای مورد نیازشان 
قیمتی که فروشندگان تعیین کنند، خریداری می کنند. اصولًا 
درج قیمت در شرایط اقتصادی که هیچ ثباتی وجود ندارد، 
زمانی منطقی است که نظارت و کنترل بر آن نیز جدی تر باشد. 
باری؛ این طرح در آینده ای نزدیک با شکست مواجه خواهد 
شد. زیرا که، در جامعه فعلی بسیاری از مصرف کنندگان شرایط 
جامعه را درک کرده و خود از طریق بررسی های گوناگون کالای 
مورد نظر خود را تهیه می کنند. با توجه به توضیحات فوق، ذکر 
این نکته ضروری است که بارها در بازار شاهد افزایش قیمت 
کالاها به صورت غیرقانونی بودیم، اما هیچ کدام از نهادهای 
مربوط به این مسأله ورود نکردند و حتی سازمان های نظارتی 
این مسئولیت را به گردن سازمان های دیگر انداختند و از 
آن شانه خالی کردند. حال با این وضعیت نابسامان، چگونه 

می توان امیدوار بود که حقوق مصرف کننده ضایع نشود؟
این روش نه تنها تاثیری در کنترل گرانی ندارد، بلکه اقدامی 
غیرمعقول در اقتصاد و در حقیقت خریدن زمان برای دولت 

و وزارت صمت است. چندین ماه است که از روی کار آمدن 
دولت جدید می گذرد و در این مدت، تیم اقتصادی دولت یک 
برنامه مشخص هم برای مدیریت کشور ارائه نکرده و فقط 
بدنبال طرح هایی رفته که ظاهراً کارساز و باطناً وقت تلف 
کردن است. بی شک، تورم مهمترین عامل موثر بر افزایش 
نرخ کالا و خدمات در کشور است و این طرح، غیرکارشناسی 
و غیرعلمی بوده و از همه مهتر، هیچ اثرگذاری در بازار نخواهد 
داشت، همچنین وزیر صمت مدعی کاهش قیمت بسیاری 
از کالاها بر اساس اجرایی سازی این طرح در بازار شده، آن هم 
در حالی که چنین کاهش قیمت گسترده ای در بازار دیده 
نمی شود و تنها تاثیری که این طرح، سردرگمی و نارضایتی 

مردم است. 
در حقیقت توجیه  کردن مشتری کار دشواری است و فروشنده 
باید مدام به مشتری توضیح دهد که قیمت مصرف کننده 
را چگونه تعیین کرده است، آن هم در شرایطی که بر اساس 
اعلام فروشندگان، این روش هیچ اثری بر کاهش قیمت ها 
به  هم  تورمی  انتظارات  و  تورم  و  نداشته 
احتکار  و حتی  کالاها  قیمت  افزایش 
از سوی تولیدکنندگان منجر شده 
وزیر  ادعای  همچنین  است، 
صمت درباره نتایج این طرح 
هم یکی از حربه های دولت 
ایجاد  جو  آرام سازی  برای 
و  دولت  ناتوانی  از  شده 
اعضای کابینه بویژه در حوزه 

اقتصادی است. 
اما معضل دیگری که در طرحِ 
درج قیمت روی کالا وجود دارد، 
بحث ۹درصد مالیات بر ارزش افزوده 
است. این مالیات هدف تامین عدالت 
افزایش  باعث  و  دنبال نمی کند  را  اجتماعی 
قیمت ها و نرخ تورم نیز می شود. دولتمردان از دلایل مهمِ 
اخذ این نوع مالیات را افزایشِ سهم درآمدهای مالیاتی دولت، 
کاهش فشار مالیاتی بر تولیدکننده و افزایش کارایی نظام 
بدلیل وجود تحریم ها، کاهش  و  مالیاتی عنوان می کنند 
منابع ارزی و... دولت می خواهد با افزایش درآمدهای مالیاتی 
بخشی از کسری بودجه خود را جبران کند  ولی با نگاه به 
اقلامی که شامل مالیات بر ارزش افزوده شده اند، متوجه این 
موضوع خواهیم شد که این کالاها، عمدتاً از ضروریات سبد 
خانوار هستند و افزایش قیمت آن ها، پیامدهای تورمی را در 

پی دارد.
همچنین نگرانی از تشدید تورم با وضع مالیات بر ارزش 
افزوده بر روی کالاهای اساسی در حالی است که چشم انداز 
روشنی پیش روی سفره مردم قرار ندارد و در واقع این مالیاتی 
است که مردم به اجبار پرداخت می کنند. حال مسأله مهم، 
مشکلات اساسی است که این نوع مالیات دارد، زیرا بسیاری 

از فروشندگان فاکتورهای حقیقی فروششان را ارائه نمی دهند، 
خرده فروشان بر این عقیده اند که آن ها نمی توانند صورت حساب 
حقیقی خود را ارائه دهند، زیرا آن ها نیز صورت حساب های 

واقعی از عمده فروشان دریافت نمی کنند.
این اقدام ها معضلات بسیاری در زمینه اعتماد به گزارش های 
واقعی در همه سطوح خرده فروشی بوجود می آورد. پس در 
خصوص مالیات بر ارزش افزوده هیچ شفافیتی وجود ندارد 
و این قضیه کاملا به اشخاص واگذار شده است. در واقع 
مبنای سازمان مالیاتی اعتماد به افراد بوده و به آن ها مجوز 
داده تا مبلغ اضافه ای را تحت عنوان مالیات بر ارزش افزوده، از 
مردم دریافت کنند و مالیات بر ارزش افزوده ای که این اصناف 
از مردم دریافت می کنند، باید در آخر سال مالی به سازمان 
مالیاتی با اظهارنامه مالیاتی پرداخت کنند که بدون شک، این 

موضوع فساد انگیز است. 
حال با چه منطقی می شود، پول مالیات را فی الحال از مردم 
گرفت، اما در پایان هر فصل به دولت پرداخت کرد؟ در واقع 
مردم اگر بدانند این پول به صورت مالیات به دولت می رسد 
و صرف آبادی مملکت می شود، خیلی راحت تر هستند تا 
اینکه آن پول به ناحق به جیب فروشنده برود و تضمینی 
برای پرداخت مالیات توسط آن شخص به سازمان مالیات 
هم وجود نداشته باشد. نقض اساسی سازمان مالیاتی فقدان 
تضمین لازم و کافی برای دریافت مالیات توسط اصناف است 
و در نتیجه با سیستم حال حاضر، سازمان مالیاتی ۹ درصد 
گران فروشی را به بهانه مالیات بر ارزش افزوده، کسب می کند. 

وظیفه سازمان مالیات این است که باید صنوفی که مشمول 
این قانون می شوند را کامل مشخص کند و وقتی مشخص 
شد، چه صنفی باید این نوع مالیات را از مردم اخذ کند، 
اعضای آن صنف یک حساب مستقیم به دارایی داشته باشند 
که وقتی مردم از آن اصناف خرید می کنند مالیات به صورت 
مستقیم به حساب این سازمان واریز شود و این مبلغ به 
حساب فروشنده واریز نشود. در حقیقت دولت ابزاری را در 
اختیار اصناف قرار داده تا این پول را از مردم بگیرند و حتی تا 
دو سال در حساب خود نگه دارند و حداقل بهره ای که می توانند 

از آن ببرند، سود بانکی حاصل از آن است.

این در حالی است که همین وضعیت ذکر شده، شرایط ایده آلی 
است، چراکه بسیاری از فروشندگان در اظهارنامه مالیاتی مبلغ 
درستی را در خصوص مالیات بر ارزش افزوده ذکر نمی کنند و 
بدلیل عدم شفافیت، تقلب های بی شماری صورت می گیرد و 
سودهای کلانی نصیب اصناف و فروشندگان می شود. سخن 
آخر اینکه دستاوردسازی در کشور از سوی دولت و بازی با 
آمارها نمی تواند به حل مشکلات و مسائل کشور کمک کند، 
در مقابل این کشور و این اقتصاد بیمار، نیاز به یک جراحی 
اساسی بر اساس اصول علم اقتصاد دارد و نه نظر عده ای که 

هیچ سابقه ای در مدیریت اقتصادی ندارند.

»دنیای هوادار« ایرادات طرحِ بیمار »درج قیمت تولیدکننده روی کالاها« را بررسی می کند:

ازکاهشِتوانخریدمردمتانزولِسرانهمصرفکالاهایاساسی

سارا نصرتی 

 نویسنده و مترجم

بنظر میرسید داستان طویل بورسی شدن سرخابی ها به پایان 
خود نزدیک است، چراکه ارزشگذاری دو باشگاه انجام شد که 
البته انتقادات زیادی را هم در پی داشت، دو باشگاه نزد سازمان 
بورس ثبت شدند و برخی اخبار غیررسمی نیز از عرضه سهام 
این دو باشگاه در روز ۱۵ اسفندماه در بازار پایه فرابورس حکایت 

داشت. اما ظاهرا فعلا این واگذاری مشروط شده است.
ایران- با  بر این اساس »میثم فدایی« -مدیرعامل فرابورس 
بازار  برشمردن ۵ پیش شرط برای درج نماد سرخابی ها در 
پایه این بورس گفت: فرابورس بابت هر ریال این واگذاری در 

راستای حفظ منافع مردم حساس است و تا این ۵ شرط رعایت 
نشود امکان واگذاری سرخابی ها وجود ندارد. بحث ارزشگذاری 
این دو باشگاه توسط کارشناسان دادگستری انجام و به تایید 
هیات واگذاری شامل وزاری اقتصاد، ورزش و دادگستری نیز 
رسیده است. بعد از این مرحله، این دو شرکت با توجه به 
مصوبه شورای عالی بورس در سازمان بورس و اوراق بهادار 
ثبت و این سازمان این دو باشگاه را برای درج در بازار پایه به 

فرابوس ارجاع داد
فدایی در مورد این پیش شرط ها گفت: تکمیل اعضای هیات 

مدیره دو باشگاه و تعیین تکلیف وضعیت ثبتی آنها، تعیین 
تکلیف برند دو باشگاه استقلال و پرسپولیس که باید مالکیت 
برند هر دو باشگاه به خودشان منتقل شود و تعیین تکلیف 
کمپ ناصر حجازی و مرغوبکار از جمله این شروط است. 
همچنین ارزشگذاری این دو باشگاه توسط کارشناسان رسمی 
انجام شده که طبق دستورالعمل سازمان بورس به فرابورس 
ارزشگذاری باید توسط مشاوران سرمایه گذاری و تامین سرمایه 
انجام شود. ضمن این که بحث تایید حسابرسی مطلب توسط 
کمیته های حاکمیت شرکتی باید انجام شود تا از این طریق 

منافع سهامداران رعایت شود.
وی با اشاره به این که پذیره نویسی سهام این دوباشگاه ۷۰۰ 
میلیارد تومان برآورد می شود، تایید کرد: فرابورس بابت هر ریال 
این واگذاری در راستای حفظ منافع مردم حساس است و تا 
این ۵ شرکت رعایت نشود امکان واگذاری سرخابی ها وجود 
ندارد. حال باید منتظر ماند و دید آیا دو تیم پایتخت محبوب 
میتوانند شروط لازم برای ورود به تالار شیشه ای را رعایت کنند 
یا خیر تا بالاخره پرونده این اتفاق به سبقه 24 ساله در سال 

1400 بسته شود.

حکایت واگذاری مشروط؛

واگذاری سرخابی ها متوقف شد!؟

اقتصاد کلان
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استان ها
داروهای دیابت، هپاتیت و ایدز به درمان کرونا کمک می کنند!

نتایج مطالعات جدید نشان می دهد، داروهایی که برای درمان بیماری هایی مانند دیابت نوع دو، هپاتیت سی و 
ویروس ایدز )HIV( مورد استفاده قرار می گیرند، ممکن است مانع از تکثیر سویه دلتای کووید-۱۹ یا عفونت زایی و 

انتشار آن در سلول های انسانی شوند.

سیستان و بلوچستان

خوزستان

»مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب 
استان سیستان و بلوچستان«:

مشکل تامین آب پایدار 1۸ روستای 
محروم منطقه سیستان برطرف شد

»علیرضا قاسمی« - مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان 
سیستان و بلوچستان- در گفت وگویی اظهار داشت: از سال 
99 تاکنون در منطقه سیستان به منظور رفع تنش های 
آبی که عمدتاً در فصول گرم سال در بخشی از روستاهای 
شهرستان های هیرمند، هامون و نیمروز ایجاد می شد، خط 

انتقال زهک به هیرمند تکمیل و وارد مدار قرار گرفت.
وی با بیان اینکه ادامه خط انتقال از هیرمند به ایستگاه 
پمپاژ فرقری به پیمانکار ابلاغ شده است تصریح کرد: تاکنون 
از 16 کیلومتر، 11 کیلومتر آن اجرا و پیش بینی می شود تا 
شروع تابستان سال آینده با تزریق اعتبارات مناسب وارد 
مدار بهره برداری شود و مشکل افت فشار شبکه های توزیع 
در تعدادی از شهر و روستاهای شمال هیرمند مرتفع شود. 
هرچند که با وارد مدار شدن خط جدید زهک به هیرمند این 

مشکل به حداقل رسیده است.
روستای   18 شرب  آب  شبکه  توسعه  و  اصلاح  از  وی 
شهرستان هیرمند خبر داد و گفت: پس از تنش آبی در 
لازم  برنامه ریزی  روستاها،  از  تعدادی  توزیع  شبکه های 
برای رفع این مشکل از ابتدای سال 1400 در دستور کار 
قرار گرفت که با همراهی و مساعدت نیروی زمینی ارتش 
جمهوری اسلامی ایران شبکه 18 روستای این شهرستان 
که به دلیل قدمت بالا، فرسودگی و سایز پایین لوله در 
تنش آبی بودند، به طور کامل اصلاح و شبکه های جدید 
قرار گرفته است. پیش بینی می شود در سال  وارد مدار 
جدید افت فشار ناشی از قطر پایین لوله در شبکه توزیع 

رخ ندهد.
وی افزود: به منظور رفع مشکل افت فشار در شبکه های 
و  اصلاح  نیز  هامون  شهرستان  روستاهای  توزیع 
اعتبارات  محل  از  روستاهای  فرسوده  شبکه   توسعه 
برنامه ریزی  مطابق  و  است  شده  آغاز  محرومیت زدایی 
انجام شده اصلاح شبکه های توزیع روستاهای دچار تنش 

در اولویت قرار دارد.

»فرمانده انتظامی استان خوزستان« خبر داد:

باند قاچاق سلاح و مهمات
 در اهواز متلاشی شد

استان  انتظامی  فرمانده   - صالحی«  »سردار سیدمحمد 
خوزستان- اظهار داشت: در راستای استقرار امنیت پایدار 
در سطح استان همچنین مبارزه بی امان با قاچاقچیان و 
وارد کنندگان سلاح، ماموران پلیس اطلاعات و امنیت 
عمومی خوزستان با رصد فنی و گسترش چتر اطلاعاتی 
از فعالیت یک باند قاچاق سلاح و مهمات در شهرستان 
امنیت  و  اطلاعات  پلیس  ماموران  مطلع شدند.  اهواز 
عمومی با کنترل و رصد اطفرمانده انتظامی خوزستان در 
پایان تصریح کرد: در بازرسی از مخفیگاه  متهمان تعداد 9 
قبضه کلت کمری، 18 تیغه خشاب و 29 فشنگ کشف 

شد.
مراجع  به  متهمان  تحویل  به  اشاره  با  صالحی  سردار 
قضائی گفت: امنیت مردم خط قرمز پلیس است و با 
فرد و یا افرادی که قصد خدشه دار کردن آن را داشته 
باشند با اقتدار برخورد می شود.لاعاتی گسترده محل 
قاچاقچیان و دپوی سلاح را شناسایی و با هماهنگی 
مقام قضائی در عملیاتی چهار نفر اعضای این باند را 

دستگیر کردند.

یادداشت

البرز

صبح شنبه هفدهم مهر به دفتر معاونت مراجعه کردم، 
مسئول دفتر انباشتی از پرونده به اندازه تقریبی سه در 
دو ارََش را به من نشان داد و گفت؛ پرونده شما در نوبت 
و احتمالا در میانه ردیف دوم انباشت پرونده ها از سمت 
راست قرار دارد، من که طی چند ماه گذشته طرح کاملی 
از کارکرد و نحوه عمل بعضی جاها گذرانده بودم، کاری 
کردم کارستان، که ترجیح می دهم بمنظور جلوگیری از 
تشویش اذهان عمومی از ذکر جزئیات آن در این مجال 
گذر کنم. به هر طریق، پرونده از میانه ردیف دوم از سمت 
راست خارج و به اولین پرونده اولین ردیف از سمت 
راست میز نقل مکان کرد و ظهر همان روز توسط معاون 
فنی و شهرسازی امضاء و با یک پیک دربستی به دفتر 
از راه رسیده تلاش  آینه شهردار تازه  شهردار رسید. هر 
می کرد با دقت فراوان و زایدالوصفی زیر و بم پرونده ها را 
مطالعه و بعد از اطمینان از صحت انجام کارها نسبت به 
امضاء عمل نماید. این شد که بالاخره پروانه ساختمانی 
بیستم  روز   ۱۲:۴۵ ساعت  راس  آقا  علی  ساختمان 

مهرماه امضا و فیل محترم در اخذ پروانه هوا شد. 
بعد از گرفتن پروانه بازگشتی به خان اول این داستان 
پر هیجان داشتم تا با مراجعه به دفتر پویا همان معمار 
خوش ذوق و دوست دوران تحصیل، قرارداد نقشه های 
اجرایی ساختمان را با دفتر معماری وی منعقد نمایم. 
رفتم، قرارداد منعقد و کار طراحی آغاز شد. اولین ویرایش 
به  آبان ماه  اول  شنبه  روز  اجرایی  معماری  نقشه های 
دستم رسید تا بعد از مشورت با علی آقا و اخذ تایید 
ارائه  و  اجرایی  سازه  مجدد  طراحی  فاز  وارد  نقشه ها 
کامل جزئیات معماری شویم. در این فاصله با شرکت 
آزمایشگاهی طرف قرارداد برای ارائه مطالعات ژئوتکنیک 
که امیر جفنگ فراری به من معرفی کرده بود، هماهنگ 
از  استفاده  با  تا  شد  آماده  مطالعات  دفترچه  و  شدم 
این مطالعات نقشه های سازه اجرایی تهیه و عملیات 

ساختمانی آغاز شود. 
بالاخره بعد از کلی بالا و پایین رفتن کارها به خوبی پیش 
می رفت و اوسط آبان همه چیز مهیا شده بود تا عملیات 
اجرایی آغاز شود. بعنوان مهندس عضو سازمان و در حد 
کودکی دبستانی می دانستم دریافت مجوز شروع عملیات 
از مهندسان ناظر اهمیت دارد. برگه شروع عملیات را برای 
اخذ امضای ناظران از شهرداری دریافت کردم و به فوریت 

با ۴ ناظر انتخابی امیر جفنگ و ناظر نقشه برداری تماس 
جفنگ  امیر  به  اطمینان  از  حاصل  تعجبی  با  گرفتم. 
متواری متوجه شدم، این جناب فراری حق الزحمه ای که 
مازاد بر تعرفه و مبالغ واریزی به حساب نظام مهندسی 
بابت مهندسان ناظر تاسیسات برقی و مکانیکی پرداخت 
آن  نکرده! مجبور شدم  پرداخت  ناظران  به  را  بود  شده 
پول را از جیب خودم که نه! از تتمه حساب آزمایشگاه 
همان پولی که بعد از کشیدن کارت در آن کارتخوان با 
اصالت و اصلی توسط آن شرکت طرف قرارداد به حسابم 
برگشته بود پرداخت کنم تا آبرویم جلوی علی آقا حفظ 
شود. جالب اینکه همه ناظران همزمان با امضای مجوز 
شروع عملیات می گفتند مطمئن هستیم که نقشه های 
مصوب را نمی سازید! پیش خودم فکر کردم چه عالی! و 
چه پرتغالی! همه چیز بر وفق مراد است. کار خرید میلگرد 
و بتن انجام و قرارداد اجرای اسکلت ساختمان با اوستا 

اکبر آرماتوربند منعقد شد. 

پیشِ خودم فرض کردم به خواست خدا عملیات اجرایی از 
اول آذر آغاز می شود، پس بهتر است مجوز شروع عملیات 
امضاء شده را همان موقع تحویل شهرداری دهم. یکشنبه 
سی ام آبان رفتم شهرداری تا مجوز را تحویل دهم. مسئول  
مربوطه بدلیل عدم معرفی مجری ذی صلاح از قبول مجوز 
امتناع می کرد. بعد از کلی پیگیری متوجه شدم در روال 
قبلی کار مبنی بر الزام به استفاده از خدمات مجریان 
ذی صلاح برای ساخت ساختمان هایی با مساحت بیش 
از ۱۷۵۰ متر مربع تغییراتی حادث شده و مطابق رویه 
جدید معرفی مجری پیش از شروع عملیات برای تمام 
نشدم.  ناراحت  زیاد  اینبار  است.  الزامی  ساختمان ها 
راستی فکر کنم به شما نگفتم که اینجانب پروانه اشتغال 
به کار مهندسی با صلاحیت مجری دارم  که بعد از چند بار 
شرکت در آزمون ورود به حرفه موفق به اخذ آن شده ام. 

پیش خودم گفتم چه عالی می توانم با پروانه مجری ام 
مجری ساختمانی شوم که قرار است خودم بسازم.  این 
شد که از کارمند شهرداری پرسیدم آیا خودم می توانم 
این برگه را مهر و امضا کنم؟ کارمند مربوطه گفت فکر 
نمی کنم! اما برای اطمینان، سری به نظام مهندسی بزن 
و از مسئولان مربوطه سئوال کن، در هرصورت اگر موفق 
به انجام این کار نشدی ما هم می توانیم مجری خوب 
و کار درستی که اصلا کاری به کارت نداشته باشد را با 

کمترین قیمت معرفی کنیم. 
کلی تعجب کردم  و با خودم گفتم، عجب زرنگه! چرا 
به صد پشت  دارم  را  انجامش  امکان  کاری که خودم 
نظام  رفتم  آذر  یکم  دوشنبه  کنم. صبح  واگذار  غریبه 
انتخابات  نپرس!  نبین و  بود که  وَل بشویی  مهندسی، 
هیئت مدیره نظام مهندسی مهر برگزار شده بود و بدلیل 
برخی اختلافات، کار به شکایت و دادگاه و پاسگاه رسیده 
تاخیر  اندکی  با  قدرت  تغییر  فرایند  وسط  این  و  بود 
انجام شده بود که همین موضوع  اختلال کل سیستم را 
مختل کرده بود. خلاصه بعد از کلی بررسی و بالا و پایین 
رفتن همه به من گفتن! برادر امکان انجام کار با پروانه 
مجری حقیقی برای شما وجود ندارد! لازم است حتما 

عضو یکی از شرکت های مجری باشید. 
کارمند  همان  به  علی آقا  برای  ماجرا  شرح  از  بعد 
شهرداری مراجعه کردم تا به خیال خودم این مرتبه 
مرتکب اشتباه دستور نقشه نشوم. کارمند محترم با 
طیب خاطر و روانی آسوده من را به جناب الف.م 
نماینده قانونی جناب اسمشو نبر که طی سال های 
اداره  و  در تشکیلات  و همواره دستی  اخیر همیشه 
سازمان داشت معرفی کرد، پولی دادیم و علاوه بر مهر 
و امضای مجوز شروع به کار چند برگ کاغذ قرارداد 
من  می خواهم،  پوزش  الف.م  آقای  گفتم  گرفتیم. 
قرارداد آرماتوربند بسته ام. حالا چه کنم؟ گفت عزیز! 
گویا از داخل باغ به سمت بیرون باغ رفته و از همه 
جا بی خبری! مجری ذی صلاح را چه کسی دیده و چه 
یعنی  گفتم  در ساختمان شنیده؟  را  کسی صدایش 
ساختمان را مجری نمی سازد؟ گفت اگر منظورت من 
هستم که  نه! ما حتی اگر بخواهیم هم نمی توانیم، 
زیرا حتی بیل و کلنگ  هم نداریم! اما خودت مجری 
هستی البته شانس آوردی که پروانه داری و می توانی 
خودت را بعنوان نماینده مجری به مهندسان ناظر غالب 
کنی! گفتم یعنی نماینده شما باشم؟ گفت بلی جناب 

مهندس، ما هم استقبال می کنیم.
با یک پارادوکس مواجه شده بودم. هم بعنوان کارفرما 
با طرف، قرارداد بسته بودم و هم بعنوان نماینده وی 

محسوب می شدم. عجب سیستم گل و بلبلی! 
ادامه داستان را در روزنامه دنیای هوادار روز شنبه مورخ 

1400/12/14 مطالعه فرمائید... 

به گزارش روزنامه »دنیای هوادار« و به نقل از روابط عمومی 
اداره کل امور مالیاتی استان البرز؛ مدیرکل امور مالیاتی 
استان البرز از پرداخت هفت هزار و هشتصد و هشتاد و نه 
میلیارد ریال به حساب شهرداری ها و دهیاری های استان 
از محل مالیات برارزش افزوده طی ۱۱ ماهه نخست از سال 

۱۴۰۰خبر داد.
محمدی در ادامه صحبت های خود با اعلام اینکه، ۳درصد 
عوارض ارزش افزوده به  حساب شهرداری ها و دهیاری ها 
بمنظور توسعه عمران شهری و روستایی واریز می شود، 
افزود: این میزان در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته ۶۵ 

درصد افزایش یافته است.
محمدی ضمن تشکر از مشارکت مودیان در پرداخت مالیات 
بر ارزش افزوده، تصریح کرد که، این نوع مالیات هزینه  ای 
برای تولیدکنندگان نداشته و مصرف کننده، با توجه به میزان 
مصرف خود آن را پرداخت می نماید تا صرف عمران و آبادانی 

شهرها و روستاها گردد.
مدیرکل امور مالیاتی استان البرز در پایان خاطر نشان کرد: 
اطلاع رسانی صحیح و به هنگام از نحوه مصارف این عوارض 
و تبیین آن، موجبات فرهنگ سازی و مشارکت بیشتر مردم 

را فراهم می آورد.

داستان دنباله دار ساختمان سازی در کلان شهر کرج؛

هفتخان+چندخان!

»مدیرکل امور مالیاتی استان البرز« خبر داد:

پرداخت بیش از هفت هزار میلیارد ریال به شهرداری ها و دهیاری های استان البرز

قسمت 
پنجم

روح الله نیاخلیلی

 نویسنده
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فرهنگی
یافته های جدید در رد آزمایشگاهی بودن کرونا

نیویورک تایمز: هنگامی که همه شواهد را کنار هم قرار می دهیم تصویر کاملاً واضحی به دست می آوریم مبنی بر اینکه بیماری 
همه گیر کرونا در بازار هوانان آغاز شده است. نتیجه این تحقیقات این بوده که ویروس کرونا در بدن پستانداران زنده ای که اواخر سال 
۲۰۱۹ در »بازار عمده غذاهای دریایی هوآنان فروخته می شدند وجود داشته است. محققان گفته اند برای نظریه جایگزین دیگری که 

معتقد است که ویروس کرونا از آزمایشگاهی در ووهان به بیرون نشت کرده شواهدی پیدا نکرده اند.

نگاه

بیش از یک قرن و نیم از تاسیس اولین روزنامه یا همان 
شیرازی  صالح  میرزا  توسط  اخبار،  کاغذ  نام  با  مطبوعه 
مذکور،  روزنامه  می گذرد.  قاجار  شاه  محمد  زمان  در 
انعکاس دهنده برخی از اتفاقات مرتبط با دربار و بعضی از 
مسائل محدود آن روزگار بود. اما بعد از مدتی سیر تحول 
این وسیله ارتباطی یا رُکن چهارم دموکراسی رو به تکامل 
گذاشت. بخش های متنوع، متعدد و جذابی به صفحات آن 
افزوده شد، بطوری که در حال حاضر تکمیل هر قسمت آن 

نیاز به بهره مندی از افراد متخصص دارد.
اما رشد تکنولوژی باعث شد تا رُقبای دیگری هم به عرصه 
با  تلویزیون  رادیو و سپس  بپیوندند.  میدان اطلاع رسانی 
امکانِ استفاده از صوت و تصویر، توانستند مقدار زیادی دل 
مخاطبان خود را بدست آورند. با چنین اتفاقی بنا بر برخی 
نظرات، مطبوعات هم رسانه ای برای روشنفکران شد. چرا 
که در مقابل رادیو و تلویزیون که نیاز چندانی به بهره مندی 
اما  نیاز به سواد داشت.  از سواد نداشتند، روزنامه حتماً 
مطبوعات با وجود حریفان قَدَر توانست باز در میدان رقابت 

ایستادگی کند و علاقه مندان خود را با تحلیل ها و گزارش ها 
حفظ کند.

اما مشکل هنگامی شروع شد که حریفی تازه نفس و جوان 
با داده های ورودی صفر و یک، ناگهان پرده برانداخت و رُخ 
نشان داد و در مقابل این پیر باتجربه و موی سپید قرار 
گرفت. کامپیوتر با استفاده از اینترنت توانست دنیایی با 
گستره نامحدود را در مقابل چشمان افراد جامعه بگشاید. 
دیگر هر شخصی می توانست با چند کلیک به دورترین 
نقاط، مطالب و افراد دسترسی یابد. فضایی تعاملی شکل 
برای  روزگاری  اگر  کرد.  رُشد  خبرنگاری  شهروند  گرفت. 
تجهیزات:  به  دستیابی  و  آشنایی  رسانه،  عرصه  تشنگان 
عکاسی، تصویربرداری، تدوین و خبر نویسی آرزویی بیش 
نبود با آمدن گوشی های موبایل پیشرفته و برنامه های نرم 
افزاری دیگر صحبت از خبرنگاری کوله پشتی یا خبرنگاری 

بحران و مولتی مدیا)multi  media( و... شد. 
همین شد که انحصار رسانه ای پایان یافت. در این بین 
مطبوعات پرچالش ترین مراحل را گذراندند. قیمت کاغذ و 
هزینه های جانبی روبه ترقی گذاشت. دیگر کمتر به صرفه 

بود که روزنامه به شکل سنتی آن تهیه شود. حال چاپ 
روزنامه در قالب فایل های دیجیتالی می توانست تا اندازه 
زیادی به کاهش هزینه ها کمک کند اما همین امر باعث 
می شد تا مطبوعات زیادتری از روی پیشخوان دکه ها حذف 
شوند و آن ارتباط نوستالژیک بین مخاطب و روزنامه کاهش 

یابد.
اما انجام تبلیغات در فضای مجازی و برخی کم لطفی ها در 
ارائه آگهی به مطبوعات هم مزیدی بر علت گردید تا حیات 
این پیر اطلاع رسانی با خطر بیشتری دست به گریبان شود. 
در تایید این موضوع می توان با شنیدن درد و دل متولیان 
مطبوعات حال و روز آن ها را در این ایام کرونایی دریافت.

گران شدن کاغذ و هزینه های جانبی قوزهای بالا قوز دیگری 
نَفَس روزنامه ها را حسابی به شماره  بودند که توانستند 
اندازند بطوری که می توان گفت این اندام نحیف و لاغر 
دیگر طاقت بیماری را ندارد و در زمانه گسترش ویروس 
را به ممات  ابتلاء می تواند حیات آن  کرونا، کوچکترین 
تبدیل کند. پس تا دیر نشده حال خراب مطبوعات را درمان 
کنیم، چرا که هنوز هم با گسترش دنیای رسانه ای باید آن ها 

از پیش قراولان پیام رسانی بدانیم و برای موی سپیدشان 
احترام قائل باشیم. به قول برخی فیلم سازها اگر شخصی 
چندین فیلم ویدئویی بسازد تا زمانی که یک فیلم نگاتیو 
را بر روی پرده نبرد نمی توان وی را سینماگر دانست. در 
نتیجه باید گفت روزنامه نگاری اساس و پایه فعالیت در 

دیگر رسانه های خبری است البته با نیاز به توجه بیشتر.

حالی که دیگر خوب نیست؛

»مطبوعات«رادریابید!

شناسه آگهی: 1284146     تاریخ انتشار نوبت دوم: دوشنبه 1400/12/16                                                                                                                                                شهرداری فردیس 

داود مبهوت

 نویسنده و روزنامه نگار 

شهرداری فردیس در نظر دارد بر اساس بودجه مصوب سال 1400 پروژه ذیل را از طریق برگزاری مناقصه و مزایده عمومی به متقاضیان واجد شرایط به شرح ذیل واگذار نماید 
لذا متقاضیان می توانند از تاریخ انتشار آگهی )چاپ اول( تا ساعت 19:00 روز دو شنبه مورخ 1400/12/16 جهت خرید اسناد مناقصه و مزایده به سامانه الکترونیک دولت )ستاد( 
مراجعه نمایند. 1- مبلغ 2/000/000 ریال به عنوان هزینه خرید اسناد می بایست به حساب 400819688645 به نام شهرداری فردیس از طریق سامانه الکترونیک دولت )ستاد(  به 
آدرس www.setadiran.ir واریز گردد 2- شرکت کنندگان می بایست نسبت به تحویل )صرفا پاکت الف( اصل ضمانت نامه یا فیش واریز نقدی به شماره حساب 100823004139 
تا پایان وقت اداری ساعت 14:30 مورخ 1400/12/28 روز شنبه به آدرس فردیس- بلوار تهرانی مقدم نرسیده به چهار راه فرگاز- دبیر خانه شهرداری مرکزی فردیس طبقه منفی 

یک اقدام نمایند و هم زمان پاکات الف- ب و ج در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد ایران( بارگذاری نمایند. 3-در صورت بروز هرگونه تناقص در موارد مندرج در آگهی با سامانه ستاد ، ملاک عمل 
سامانه ستاد خواهد بود 4- پیشنهادات رسیده ظرف 48 ساعت درکمیسیون عالی معاملات شهرداری فردیس مطرح و پس از بررسی وکنترل برنده مناقصه و مزایده اعلام خواهد  شد 5- هزینه چاپ آگهی به 

عهده برنده مناقصه و مزایده می باشد 6- جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن 36658111-026 داخلی 158 تماس و یا به سایت  www.shahrdarifardis.ir  مراجعه نمایید. 

آگهی مناقصه  و مزایده  عمومی  از طریق سامانه ستاد-نوبت اول

 جناب آقای جعفری
 شهرداری فردیس  و امور بین الملل مدیر محترم روابط عمومی 

 با سلام
)سراسری( از اداره ارشاد و فرهنگ اسلامی جهت چاپ و انتشار تهران اقدامات لازم جهت اخذ اسامی روز نامه های محلی و کثیر الانتشار مستدعی استآیین نامه مالی شهرداری ها  5با توجه به الزام ماده ؛ با احترام    

 فرمایید. را مبذولدر دو نوبت ذیل و در صفحات داخلی در تعداد کادری که توسط حضرت عالی اعلام می گردد  زیربه شرح جدول متن آگهی مناقصه های عمومی 
       بار گذاری گردید. www.rrk.irدر وب سایت  آگهی در دو نوبت ذیل جهت چاپ روزنامه رسمی جمهوری اسلامی ایران)قوه قضاییه( مالی شهرداری ها آیین نامه 5الزام ماده  رلازم به ذکر است بنا ب

                                                                                                                   
                                                                                      رسلیمانیانکاوه پو                                                                                                                                                                                                          مهر انگیز زمانیان                                                                     

                                                                               ست حقوقی، امور پیمان ها و املاکرپرس                                                                                                                                                                         سرپرست اداره امور پیمان ها                                                            
                                                     شنبه(دو ) 90/21/2099نوبت اول : 

 شنبه(دو) 21/21/2099 : نوبت دوم
 ستاد سامانه طریق از  عمومی  مزایده و  مناقصه آگهی                                                                                                                         

عمومی به متقاضیان واجد شرایط به شرح ذیل واگذار نماید لذا متقاضیان می مزایده  و پروژه ذیل را از طریق برگزاری مناقصه 0011شهرداری فردیس در نظر دارد بر اساس بودجه مصوب سال 
 111/111/2مبلغ  -0. به سامانه الکترونیک دولت )ستاد( مراجعه نمایند و مزایده جهت خرید اسناد مناقصه 16/11/1000مورخ  شنبه دوروز  19:00ساعت تا  (اول)چاپ  آگهی توانند از تاریخ انتشار

شرکت کنندگان  -2 واریز گردد www.setadiran.irبه نام شهرداری فردیس از طریق سامانه الکترونیک دولت )ستاد(  به آدرس  011806088004به حساب  می بایست ریال به عنوان هزینه خرید اسناد
به آدرس شنبه  روز 18/11/1000 مورخ 10:30ساعت  تا پایان وقت اداری 011820110006به شماره حساب  نقدی واریز یا فیش اصل ضمانت نامه )صرفا پاکت الف( نسبت به تحویل می بایست

 ستاد(دولت ب و ج در سامانه تدارکات الکترونیکی  -و هم زمان پاکات الف اقدام نمایند شهرداری مرکزی فردیس طبقه منفی یکدبیر خانه  -مقدم نرسیده به چهار راه فرگاز تهرانی بلوار -فردیس
درکمیسیون عالی ساعت  08ظرف پیشنهادات رسیده  -0در صورت بروز هرگونه تناقص در موارد مندرج در آگهی با سامانه ستاد ، ملاک عمل سامانه ستاد خواهد بود -0 اری نمایند.بارگذ ایران(

جهت کسب اطلاعات بیشتر با  -0می باشد و مزایده رنده مناقصه هزینه چاپ آگهی به عهده ب -4 اعلام خواهد  شد و مزایده مطرح و پس از بررسی وکنترل برنده مناقصهفردیس معاملات شهرداری 
    00                               00ید. ینما مراجعه  .fardis.irshahrdariwwwتماس و یا به سایت   048داخلی  120-00048000شماره تلفن 

مبلغ سپرده شرکت در  برآورد مبلغ ریالی پروژه شرح عملیات ردیف
درصد نقد و  حداقل رتبه لازم محل اجرا ریال بهو مزایده  مناقصه  

 مدت تهاتر

 خرید نهال و گل و گیاه فصلی و کود و خاک 2
امه شرکت ها با اساسنیا  کنندگان دارای پروانه مرتبط با موضوع تولید سطح شهر 999/789/815 999/999/878/29 1999989155999910  شماره فراخوان

 روز 08 درصد نقد 299 مرتبط یا با پروانه مرتبط با موضوع

 بهسازی پارک های فرسوده سطح منطقه یک 1
 روز 219ماه معادل  0 درصد نقد 299 پیمان با اساسنامه مرتبط با موضوع منطقه یک 999/850/107 999/119/782/21 1999989155999909 شماره فراخوان

 شماره فراخوان خرید دیوارهای پیش ساخته بتنی 0
 سطح شهر 999/999/018 999/999/899/5 1999989155999902

عم از ا شرکت ها با اساسنامه مرتبط با موضوع پیمان یا تولید کنندگان
 دارای پروانه مرتبط با موضوع یا اشخاص حقیقی یا حقوقی

 نمایندگی های مجاز
 روز 19ماه معادل  1 درصد نقد 299

 ستیرمزایده پیست دوچرخه سواری پارک تند 0
 1999989155999901 شماره فراخوان

  ریال ماهیانه و  999/899/21

 ریال سالیانه 999/999/289
پارک  999/899/7

دارای حکم مربیگری مرتبط با موضوع، دارای سابقه اجرایی و مدیریت  تندرستی
 درصد نقد 299 مرتبط و داشتن  صلاحیت فنی و تخصصی و داشتن سوابق ورزشی

سه سال کامل شمسی )در صورت رضایت و 
 1حداکثر تا  -ابلاغ کارفرما در پایان  هر سال

 قابل تمدید خواهد بود( و به قیمتسال 

پیشنهادی هر سال، پانزده درصد نسبت به سال 
 ما قبل آن اضافه می گردد.

 سوله بحران منطقه یک سالن ورزشی مزایده 8
 1999989155999900 شماره فراخوان

 ریال ماهیانه 999/999/59
منطقه   999/999/05 ریال سالیانه 999/999/019و 

 یک

ی و بهبود معابر )جدولگذاری( مرمت و بهساز 1
 روز 219ماه معادل  0 درصد نقد 299 راه و ترابری 8 سطح شهر 999/999/099 999/999/999/25 1999989155999900 شماره فراخوان  رشه سطح

 معابر سطح منطقه دواصلاح هندسی  7
 یا  راه و ترابری 8 منطقه دو 999/999/078 999/999/899/0 1999989155999908 شماره فراخوان

 روز 09ماه معادل  0 درصد نقد 299 ابنیه  8حداقل  

 طقااحداث و بازسازی و تکمیل سرویس بهداشتی من 5
 مناطق 999/999/899 999/999/999/29 1999989155999901 شماره فراخوان  یک و دو

 روز 219ماه معادل  0 درصد نقد 299 ابنیه 8 1و  2 

 تکمیل و تجهیز ساختمان اداری شهرداری منطقه دو 0

 روز 219ماه معادل  0 درصد نقد 299 ابنیه 8 منطقه دو 091/981/700 909/985/552/28 1999989155999907 شماره فراخوان

 نشانیتکمیل و تجهیز ایستگاه های آتش  29
 روز 09ماه معادل  0 درصد نقد 299 ابنیه 8 سطح شهر 709/501/112 757/700/001/0 1999989155999905 شماره فراخوان

22 
 

 خرید تجهیزات زیر ساخت فیبر نوری 
 شهرداری فردیس

 1999989155999900 شماره فراخوان
شهرداری  999/999/078/2 999/999/899/10

 فردیس

گواهینامه رتبه بندی و احراز صلاحیت از دبیر خانه شورای عالی انفور -2
تولید و ارائه رایانه های غیر -2در رشته های:  2ماتیک کشور با رتبه 

Mainframe 1- شبکه داده های رایانه ای و -0خدمات پشتیبانی
دارا بودن گواهینامه افتای ریاست جمهوری در تمام رشته -1مخابراتی
امن سازی و -1  (T-92محصولات فتا) نصب و پشتیبانی-2  :های ذیل

 (O -90مقاوم سازی سامانه ها، زیر ساخت ها و سرویس ها )

 روز 09ماه معادل  0 درصد نقد 299

 حسین باباخانی
 مدیر سیما، منظر و فضای سبز شهری

 

 حسین روستایی
 سرپرست معاونت خدمات شهری

 

 امید رضایی
 اداری و فناوریمدیر نوسازی، تحول 

 

 اصغر سلیمانی
 سرپرست سازمان فرهنگی، ورزشی و جتماعی

 

 
 امیر حسین سلیمی

 سرپرست معاونت امور زیر بنایی و حمل و نقل

 
 

 ........     و  مدیر محترم روزنامه های رسمی جمهوری اسلامی ایران ، ........ رونوشت: 



6
روزنامه

دوشنبه 9 اسفند 1400-  شماره 970

ورزشی
احمدرضا براتی عضو هیات رییسه فوتبال:  در خصوص اساسنامه با فیفا و AFC مکاتبه کردیم

اساسنامه جدید فدراسیون سال گذشته و قبل از برگزاری انتخابات مورد تایید رسمی و مکتوب فیفا قرار گرفت و متعاقبا در مجمع عمومی 
نیز به تصویب رسید. بنده و همکارانم در هیات رییسه مدت زیادی از اقدامات صورت گرفته در خصوص اساسنامه بی اطلاع بودیم، اما اخیرا 
و بعد از تغییر و تحولاتی که در فدراسیون رخ داد، مکاتبه ای با فیفا و کنفدراسیون فوتبال آسیا داشته ایم و میزان پیشرفت کار را با آن ها 

به اشتراک گذاشتیم و با توجه به تعامل خوبی که با مجلس و دولت داریم، امیدوارم که بتوانیم این مسیر را بدون مشکل ادامه دهیم.

شهرداری فردیس در نظر دارد بر اساس بودجه مصوب سال 1400 پروژه ذیل را از طریق برگزاری مناقصه و مزایده عمومی به متقاضیان واجد شرایط به شرح ذیل واگذار نماید 
لذا متقاضیان می توانند از تاریخ انتشار آگهی )چاپ اول( تا ساعت 19:00 روز دو شنبه مورخ 1400/12/16 جهت خرید اسناد مناقصه و مزایده به سامانه الکترونیک دولت )ستاد( 
مراجعه نمایند. 1- مبلغ 2/000/000 ریال به عنوان هزینه خرید اسناد می بایست به حساب 400819688645 به نام شهرداری فردیس از طریق سامانه الکترونیک دولت )ستاد(  به 
آدرس www.setadiran.ir واریز گردد 2- شرکت کنندگان می بایست نسبت به تحویل )صرفا پاکت الف( اصل ضمانت نامه یا فیش واریز نقدی به شماره حساب 100823004139 
تا پایان وقت اداری ساعت 14:30 مورخ 1400/12/28 روز شنبه به آدرس فردیس- بلوار تهرانی مقدم نرسیده به چهار راه فرگاز- دبیر خانه شهرداری مرکزی فردیس طبقه منفی 

یک اقدام نمایند و هم زمان پاکات الف- ب و ج در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد ایران( بارگذاری نمایند. 3-در صورت بروز هرگونه تناقص در موارد مندرج در آگهی با سامانه ستاد ، ملاک عمل 
سامانه ستاد خواهد بود 4- پیشنهادات رسیده ظرف 48 ساعت درکمیسیون عالی معاملات شهرداری فردیس مطرح و پس از بررسی وکنترل برنده مناقصه و مزایده اعلام خواهد  شد 5- هزینه چاپ آگهی به 

عهده برنده مناقصه و مزایده می باشد 6- جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن 36658111-026 داخلی 158 تماس و یا به سایت  www.shahrdarifardis.ir  مراجعه نمایید. 

آگهی مناقصه  و مزایده  عمومی  از طریق سامانه ستاد-نوبت اول

 جناب آقای جعفری
 شهرداری فردیس  و امور بین الملل مدیر محترم روابط عمومی 

 با سلام
)سراسری( از اداره ارشاد و فرهنگ اسلامی جهت چاپ و انتشار تهران اقدامات لازم جهت اخذ اسامی روز نامه های محلی و کثیر الانتشار مستدعی استآیین نامه مالی شهرداری ها  5با توجه به الزام ماده ؛ با احترام    

 فرمایید. را مبذولدر دو نوبت ذیل و در صفحات داخلی در تعداد کادری که توسط حضرت عالی اعلام می گردد  زیربه شرح جدول متن آگهی مناقصه های عمومی 
       بار گذاری گردید. www.rrk.irدر وب سایت  آگهی در دو نوبت ذیل جهت چاپ روزنامه رسمی جمهوری اسلامی ایران)قوه قضاییه( مالی شهرداری ها آیین نامه 5الزام ماده  رلازم به ذکر است بنا ب

                                                                                                                   
                                                                                      رسلیمانیانکاوه پو                                                                                                                                                                                                          مهر انگیز زمانیان                                                                     

                                                                               ست حقوقی، امور پیمان ها و املاکرپرس                                                                                                                                                                         سرپرست اداره امور پیمان ها                                                            
                                                     شنبه(دو ) 90/21/2099نوبت اول : 

 شنبه(دو) 21/21/2099 : نوبت دوم
 ستاد سامانه طریق از  عمومی  مزایده و  مناقصه آگهی                                                                                                                         

عمومی به متقاضیان واجد شرایط به شرح ذیل واگذار نماید لذا متقاضیان می مزایده  و پروژه ذیل را از طریق برگزاری مناقصه 0011شهرداری فردیس در نظر دارد بر اساس بودجه مصوب سال 
 111/111/2مبلغ  -0. به سامانه الکترونیک دولت )ستاد( مراجعه نمایند و مزایده جهت خرید اسناد مناقصه 16/11/1000مورخ  شنبه دوروز  19:00ساعت تا  (اول)چاپ  آگهی توانند از تاریخ انتشار

شرکت کنندگان  -2 واریز گردد www.setadiran.irبه نام شهرداری فردیس از طریق سامانه الکترونیک دولت )ستاد(  به آدرس  011806088004به حساب  می بایست ریال به عنوان هزینه خرید اسناد
به آدرس شنبه  روز 18/11/1000 مورخ 10:30ساعت  تا پایان وقت اداری 011820110006به شماره حساب  نقدی واریز یا فیش اصل ضمانت نامه )صرفا پاکت الف( نسبت به تحویل می بایست

 ستاد(دولت ب و ج در سامانه تدارکات الکترونیکی  -و هم زمان پاکات الف اقدام نمایند شهرداری مرکزی فردیس طبقه منفی یکدبیر خانه  -مقدم نرسیده به چهار راه فرگاز تهرانی بلوار -فردیس
درکمیسیون عالی ساعت  08ظرف پیشنهادات رسیده  -0در صورت بروز هرگونه تناقص در موارد مندرج در آگهی با سامانه ستاد ، ملاک عمل سامانه ستاد خواهد بود -0 اری نمایند.بارگذ ایران(

جهت کسب اطلاعات بیشتر با  -0می باشد و مزایده رنده مناقصه هزینه چاپ آگهی به عهده ب -4 اعلام خواهد  شد و مزایده مطرح و پس از بررسی وکنترل برنده مناقصهفردیس معاملات شهرداری 
    00ید. ینما مراجعه  .fardis.irshahrdariwwwتماس و یا به سایت   048داخلی  120-00048000شماره تلفن 

مبلغ سپرده شرکت در  برآورد مبلغ ریالی پروژه شرح عملیات ردیف
درصد نقد و  حداقل رتبه لازم اجرامحل  ریال بهو مزایده  مناقصه  

 مدت تهاتر

 خرید نهال و گل و گیاه فصلی و کود و خاک 2
امه شرکت ها با اساسنیا  کنندگان دارای پروانه مرتبط با موضوع تولید سطح شهر 999/789/815 999/999/878/29 1999989155999910  شماره فراخوان

 روز 08 درصد نقد 299 مرتبط یا با پروانه مرتبط با موضوع

 بهسازی پارک های فرسوده سطح منطقه یک 1
 روز 219ماه معادل  0 درصد نقد 299 پیمان با اساسنامه مرتبط با موضوع منطقه یک 999/850/107 999/119/782/21 1999989155999909 شماره فراخوان

 شماره فراخوان خرید دیوارهای پیش ساخته بتنی 0
 سطح شهر 999/999/018 999/999/899/5 1999989155999902

عم از ا شرکت ها با اساسنامه مرتبط با موضوع پیمان یا تولید کنندگان
 دارای پروانه مرتبط با موضوع یا اشخاص حقیقی یا حقوقی

 نمایندگی های مجاز
 روز 19ماه معادل  1 درصد نقد 299

 ستیرمزایده پیست دوچرخه سواری پارک تند 0
 8999989155999992 شماره فراخوان

  ریال ماهیانه و  999/899/21

 ریال سالیانه 999/999/289
پارک  999/899/7

دارای حکم مربیگری مرتبط با موضوع، دارای سابقه اجرایی و مدیریت  تندرستی
 درصد نقد 299 مرتبط و داشتن  صلاحیت فنی و تخصصی و داشتن سوابق ورزشی

سه سال کامل شمسی )در صورت رضایت و 
 1حداکثر تا  -ابلاغ کارفرما در پایان  هر سال

 قابل تمدید خواهد بود( و به قیمتسال 

پیشنهادی هر سال، پانزده درصد نسبت به سال 
 ما قبل آن اضافه می گردد.

 سوله بحران منطقه یک سالن ورزشی مزایده 8
 8999989155999991 شماره فراخوان

 ریال ماهیانه 999/999/59
منطقه   999/999/05 ریال سالیانه 999/999/019و 

 یک

ی و بهبود معابر )جدولگذاری( مرمت و بهساز 1
 روز 219ماه معادل  0 درصد نقد 299 راه و ترابری 8 سطح شهر 999/999/099 999/999/999/25 1999989155999901 شماره فراخوان  رشه سطح

 اصلاح هندسی معابر سطح منطقه دو 7
 یا  راه و ترابری 8 منطقه دو 999/999/078 999/999/899/0 1999989155999900 شماره فراخوان

 روز 09ماه معادل  0 درصد نقد 299 ابنیه  8حداقل  

 طقااحداث و بازسازی و تکمیل سرویس بهداشتی من 5
 مناطق 999/999/899 999/999/999/29 1999989155999900 شماره فراخوان  یک و دو

 روز 219ماه معادل  0 درصد نقد 299 ابنیه 8 1و  2 

 تکمیل و تجهیز ساختمان اداری شهرداری منطقه دو 0

 روز 219ماه معادل  0 درصد نقد 299 ابنیه 8 منطقه دو 091/981/700 909/985/552/28 1999989155999908 شماره فراخوان

 تکمیل و تجهیز ایستگاه های آتش نشانی 29
 روز 09ماه معادل  0 درصد نقد 299 ابنیه 8 سطح شهر 709/501/112 757/700/001/0 1999989155999901 شماره فراخوان

22 
 

 خرید تجهیزات زیر ساخت فیبر نوری 
 شهرداری فردیس

 1999989155999907 شماره فراخوان
شهرداری  999/999/078/2 999/999/899/10

 فردیس

گواهینامه رتبه بندی و احراز صلاحیت از دبیر خانه شورای عالی انفور -2
تولید و ارائه رایانه های غیر -2در رشته های:  2ماتیک کشور با رتبه 

Mainframe 1- شبکه داده های رایانه ای و -0خدمات پشتیبانی
دارا بودن گواهینامه افتای ریاست جمهوری در تمام رشته -1مخابراتی

امن سازی و -1  (T-92محصولات فتا) نصب و پشتیبانی-2  ل:های ذی
 (O -90مقاوم سازی سامانه ها، زیر ساخت ها و سرویس ها )

 روز 09ماه معادل  0 درصد نقد 299

 حسین باباخانی
 مدیر سیما، منظر و فضای سبز شهری

 

 حسین روستایی
 سرپرست معاونت خدمات شهری

 

 امید رضایی
 اداری و فناوریمدیر نوسازی، تحول 

 

 اصغر سلیمانی
 سرپرست سازمان فرهنگی، ورزشی و جتماعی

 

 
 امیر حسین سلیمی

 سرپرست معاونت امور زیر بنایی و حمل و نقل

 
 

 ........     و  مدیر محترم روزنامه های رسمی جمهوری اسلامی ایران ، ........ رونوشت: 

شناسه آگهی: ۱۲۸۴۱۴۱     تاریخ انتشار نوبت دوم: دوشنبه 1400/12/16                                                                                                                                                         شهرداری فردیس 

توپ و تور

بازگشت هیجان با حضور تماشاگران؛

برتری ایران برابر سوریه در پنجره 
دوم انتخابی جام جهانی بسکتبال

شاگردان مصطفی هاشمی بعد از شکست برابر قزاقستان از ساعت 
۱۷ روز یکشنبه در تالار بسکتبال مجموعه ورزشی آزادی پذیرای 
سوریه بودند که این بازی در پایان با نتیجه ۸۰ بر  ۶۸ به سود ایران 
خاتمه یافت. در کوارتر اول این سوریه بود که نخستین امتیاز را از 
آن خود کرد و در ادامه نیز موفق شد با نتیجه ۱۸ بر ۱۵ کوارتر اول 
را از آن خود کند. در کوارتر دوم بازهم سوریه تیم برتر نشان داد و 
سعی کرد اختلاف امتیاز خود را بیشتر کند اما آسمان خراش های 
ایرانی با جبران نتیجه کواتر نخست، با نتیجه ۲۴ بر ۱۸ به رختکن 
رفتند تا بازی در نیمه نخست ۳۹ بر ۳۶ به سود ایران شود. دیدار 
دو تیم در کوارتر سوم در شرایطی پیگیری شد که سوریه اختلاف 
خود را با ایران کم کرد و موفق شد، کوارتر سوم را با اختلاف یک 
امتیاز کمتر نسبت به تیم ایران به پایان ببرد تا کار در مجموع با 
نتیجه ۵۹ بر ۵۵ به سود شاگردان مصطفی هاشمی دنبال شود. در 
کوارتر چهارم و در شرایطی که حدود یکصد هوادار و علاقه مند، تیم 
ملی بسکتبال کشورمان را تشویق می کردند، شاگردان هاشمی بهتر 
عمل کرده و موفق شدند این کوارتر را نیز با نتیجه۲۱ بر ۱۳ به سود 
خود خاتمه داده و در نهایت با نتیجه ۸۰ بر ۶۸  پیروز میدان شوند.

یادداشت

»سعدیا مرد نکونام نمیرد هرگز...« بی شک، نمونه عملی و 
عینی این بیت از گلستان سعدی را عینا به چشم دیدیم. 
وقتی از خدماتی ها و نگهبان اداره کل ورزش و جوانان 
تهران تا شخص اول ورزش کشور، نمایندگان مجلس، 
اهالی رسانه، روسای فدراسیون های ورزشی، دوست و آشنا 
و... برای آخرین وداع با پیکر بهروز یا ابوالفضل ملاجعفری 
در محل اداره کل ورزش و جوانان تهران گرد هم آمده بودند. 
ناخودآگاه اشک از چشمانم جاری شد، بی شک، همه آن ها 
که با ملاجعفری یکبار سلام و علیک کرده بودند، به محض 

دیدن عکس و خبر پرواز شهادت گونه وی منقلب شدند.

وقتی این صحنه ها را دیدم و به چشم دیدم که مدیران 
کل اسبق ورزش تهران هم خود را به مراسم رسانده اند، یک 
لحظه یاد این موضوع افتادم که حیف است برخی آدم ها 

در بی خبری از دنیا بروند.
برای  ملاجعفری  ابوالفضل  چون  بزرگی  دادن  دست  از 
تک تک دوستانش تلخ است و برای خانواده اش از همه 
تلخ تر. ولی واقعاً چنین فرد بزرگ منشی درست در روزهایی 
که آماده بود از خدمت 30 ساله ورزش بازنشسته شود، 
و علاقه  با عشق  که  یعنی همان جا  کارش  میز  پشت 
تمام، 30 سال خالصانه به ورزش مملکت خدمت کرده 
بود، شهادت گونه چشم بر دنیا بست و رفت، تا در دل ها 

ماندنی شود.
همه آن ها که در حیات اداره کل ورزش و جوانان استان 
تهران جمع بودند، به یکدیگر تسلیت می گفتند و با اشک 
و چشمانی گریان، سر را پایین می انداختند و تنها حِق حِق 
گریه بود که از آن جمع شنیده می شد. زنده یاد ملاجعفری 
انسانی فرهیخته و با اخلاق خوش و مهربان و دقیق بود که 
بدون توجه به رفت و آمد مدیران، کارش را دقیق و درست 

انجام می داد و صداقت در گفتار و کردارش نمود عینی 
داشت.

کتابی را آماده چاپ داشت برای فرهنگ و ورزش فیروزکوه 
و قرار شد من هم در بخش هایی از این کتاب کنارش 
شاگردی کنم، چند وقت پیش که در مراسم افتتاح کمپ 
تیم های ملی کبدی دیدمش، با همان لطف و محبت 
همیشگی گفت؛ بزودی مجموعه مطالب کتاب فیروزکوه 
به پایان می رسد، همچنین بیان کرد که که فلانی، شما 
هم حتما باید یکبار بخوانی و مطالبی به آن اضافه کنی...

آقا  بخصوص  خانواده اش،  به  و  کند  رحمت  خدایش 
سیروس برادر بزرگترش، دوست و همکار عزیزمان صبر و 

بردباری عطا کند. روحش شاد و یادش گرامی...

ورزش یکی از بزرگان خود را از دست داد؛

سعدیامردنکونامنمیردهرگز...

سیدرضا فیض آبادی

 نویسنده و روزنامه نگار



روزنامه

7
دوشنبه 9 اسفند 1400-  شماره 970

ورزشی

دیالوگ

سوژه

»مرتضی علی پناهی« -قهرمان ارزنده آسیا و جهان- که 
اکنون هدایت تیم ملی موی تای  از تجربه،  با کوله باری 
در رقابت های  بزرگسالان کشورمان را برعهده دارد، اخیراً 
جهانی تایلند با این تیم به نتایج درخشانی دست یافت. 
موی تای  ملی  تیم  سرمربیگری  دوره  سابقه ۵  که  وی 
کشورمان را در کارنامه خود دارد، در گفت وگویی اختصاصی 
با روزنامه »دنیای هوادار«، دیدگاه  ها و نظرات جالبی در 
خصوص فدراسیونی شدن این رشته در کشور دارد که مرور 

آن ها خالی از لطف نیست:
سرمربی تیم ملی موی تای بزرگسالان ایران در ابتدا گفت: 
هم اکنون موی تای در بیش از ۱۳۰ کشور جهان دارای 
فدراسیون است. لبنان، فلسطین، عراق، افغانستان و حتی 
کشورهای آفریقایی که پتانسیل به مراتب کمتری نسبت 
به موی تای ایران دارند، صاحب فدراسیون هستند، چرا باید 
چنین حق مسلمی از کشورمان سلب شود؟! با توجه به 
اینکه این ورزش زیرمجموعه IOC است، فدراسیونی شدنش 
در ایران باید سال ها پیش اتفاق می افتاد که متاسفانه 
چنین نشد و فرصت های طلایی بسیاری در جهت دفاع از 

اعتبار ورزش ایران براحتی از دست رفت. 
موی تای  اهالی  خوشبختانه  کرد:  عنوان  همچنین  وی 
بالاخره بعد از سال ها به آرزوی خود رسیده و فدراسیونی 
شدن این ورزش را جشن گرفته اند. آن ها دیگر تکلیف شان 
روشن است. می دانند از این پس اگر مطالبه ای داشته 
بگذارند.  میان  در  آن  اصلی  متولی  با  می توانند،  باشند 
تجربه ثابت کرده، زمانی که یک رشته بعنوان زیرشاخه، در  

فدراسیونی دیگر فعالیت کند، هیچ گاه در اولویت اول نبوده 
و همواره شاهد تصمیمات سلیقه ای در مورد آن ورزش 

هستیم. 
علی پناهی سپس افزود: در گذشته موی تای همین شرایط 
را داشت. مسابقات جهانی اخیر، اگر سنگ اندازی ها و مانع 
تراشی های داخلی نبود و تیم ملی با روحیه و ترکیب کامل 
عازم تایلند می شد، قطعا یکی از سه سکوی قهرمانی، از آن 
تیم ایران بود. اما طوری چوب لای چرخ موی تای گذاشتتد 
که تا روزهای آخر، همه اعضای تیم در بلاتکلیفی محض 
به سر بردند. حتی مجوز یک اردوی آماده سازی را هم از ما 
دریغ کردند. چند تن از بهترین بازیکنان تیم ملی که سرباز 
و دانشجو بودند، حتی نتوانستند یک نامه بگیرند تا مشکل 
خروج شان برطرف شود. با این وجود و علی رغم همه این 
بی مهری ها، موی تای در مسابقات جهانی آبروداری کرد و 
با همان تیم دست و پا شکسته، موفق به کسب ۱۴ مدال 

رنگارنگ شد که واقعا کار بزرگی بود.
وی در بخش دیگر صحبت های خود گفت: جدای از همه 

بدون شک  فدراسیون شده؛  موی تای  که  حالا  اینها 
شرایط متفاوت و ایده آل تری را نسبت به گذشته 
تجربه می کند. حالا نامه نگاری ها با IFMA و دیگر 
نهادهای معتبر ورزشی در سطح دنیا مستقیماً با 

نام فدراسیون موی تای ایران و نه به واسطه 
هیچ  که  ناشناخته  فدراسیون  یک 

مرجعیت بین المللی ندارد، انجام 
می شود و بنظر بنده این اتفاق 
جایگاه  تقویت  راستای  در 
میان  در  ایران  موقعیت  و 
فدراسیون  عضو  کشورهای 
بین المللی، لازم و ضروری بود.

موی تای  تیم ملی  سرمربی 
کرد:  تصریح  کشورمان  بزرگسالان 

قهرمانان موی تای تاکنون هر افتخاری 
کسب کرده اند، بی منت و چشمداشت و 

فقط برای شاد کردن دل مردم ایران بوده و هیچ گاه انتظار 
حمایت مالی از مسئولان نداشته اند. حالا تنها انتظارشان 
این است که نهادهای متولی ورزش همسو و هم راستا با 
این جریان حرکت کنند. واقعا اگر همین یک کار ساده را 
هم از موی تای دریغ کنند، جای تاسف دارد. بهتر است با 
همکاری و حمایت، کمک کنند تا موی تای ایران به جایگاه 
واقعی که لیاقتش را دارد، در سطح جهان دست پیدا کند. 
مطمئنا در این صورت جمعیت این ورزش رو به افزایش 
خواهد گذاشت؛ کما اینکه در حال حاضر بیش از ۳۰۰ هزار 
موی تای کار و قهرمان حرفه ای و آماتور در سراسر کشور 
فعالیت دارند که نمی توان از کنار مطالبات جدی و قانونی 

آن ها به سادگی گذشت. 
این قهرمان باسابقه موی تای آسیا و جهان خاطرنشان 
که  است  حدی  به  جامعه  معضلات  و  شرایط  کرد: 
آسیب های  از  ماندن  مصون  برای  جوانان  می طلبد 
اجتماعی، به سمت ورزش سوق پیدا کنند و چه رشته ای 
بهتر از موی تای که با توجه به اعتبار و جذابیت هاش، 
این بستر را فراهم ساخته و می تواند آینده ورزشی این 
عزیزان را بیمه کند. بهتر است مسئولین این موضوعات 
را مد نظر قرار داده و حالا که چنین قدم محکم و 
استواری برداشته شده، با مهر تایید خود در جهت 

تقویت آن گام بردارند. 
وی در پایان تاکید کرد: از آنجا که موی تای 
عضو رسمی IOC است، قطعا در داخل 
قد  تمام  حمایت  مورد  باید  هم 
کمیته ملی المپیک و وزارت ورزش 
قرار گیرد و از حمایت های این دو 
نهاد بهره مند باشد. تنها انتظارمان 
این است که چنین حق مسلمی را از 

ما دریغ نکنند.
بیست و دومین دوره رقابت های لیگ برتر 
والیبال نشسته مردان با قهرمانی تیم مس شهر 

بابک کرمان به پایان رسید.

بیست و دومین دوره رقابت های لیگ برتر والیبال نشسته 
مردان روز یک شنبه ۸ اسفند با قهرمانی تیم مس شهر بابک 
کرمان پایان یافت. در این رقابت ها مس شهر بابک کرمان با 
۱۶ بازی و بدون باخت در جدول رده بندی لیگ برتر والیبال 
نشسته در جایگاه نخست ایستاد و تیم های ذوب آهن 
اصفهان با ۱۶ بازی و ۴ باخت و شهرداری گنبد با ۱۶ بازی 
و ۸ باخت در جایگاه دوم و سوم جدول رده بندی لیگ برتر 

والیبال نشسته قرار گرفتند.
»هادی رضایی« -سرمربی تیم مس شهر بابک کرمان- پس 
از کسب عنوان قهرمانی در رقابت های لیگ برتر والیبال 
نشسته، گفت: هدف از برگزاری لیگ تامین امرار معاش 
بازیکنان و پشتوانه سازی برای تیم ملی است که در این دوره 
از رقابت های لیگ که با حضور ۶ تیم برگزار شد، باشگاه های 

سطح  و  کرده  گذاری  سرمایه  نشسته  والیبال  در  خوبی 
رقابت ها نسبت به سال های قبل راضی کننده بود.

او میزان سقف قرارداد بازیکنان والیبال نشسته را برای یک 
فصل از ۵ تا ۷۵ تا میلیون تومان عنوان کرد و افزود: تنها 
تعداد محدودی از بازیکنان مطرح و شاخص والیبال نشسته 
سقف قراردادشان ۷۵ میلیون بود که به اعتقاد من این مبلغ 
قرارداد برای بازیکنان تیمی که ۴۰ سال در رنکینگ یک دنیا 

قرار دارد، برای یک فصل ناچیز است. 
رضایی خاطرنشان کرد: در این دوره انتظار حضور باشگاه های 
بیش تری را در لیگ برتر والیبال نشسته داشتیم، به ویژه تهران 
که با این هم جمعیت یک تیم در لیگ نداشت و این جای 
تاسف دارد. واقعا برای من جای سوال دارد که چرا برخی از 
باشگاه ها به جای حمایت از تمام رشته های ورزشی، تنها در 

یک رشته خاص سرمایه گذاری می کنند.
وی در پایان از باشگاه مس شهر بابک کرمان و ذوب آهن 
اصفهان که همواره از ورزش والیبال نشسته حمایت می کنند، 

تشکر و قدردانی کرد.

»سرمربی تیم ملی موی تای ایران« در گفت وگو با »دنیای هوادار« مطرح کرد:

لبنانوعراقوافغانستان،فدراسیون
مویتایدارند،چرامانداشتهباشیم؟!

تشکیل کارگروه حقوقی باشگاه پرسپولیس
کارگروه حقوقی باشگاه پرسپولیس برای تبادل نظر درباره گره های حقوقی و تبیین اقدامات برای ساماندهی به انبوه 
پرونده های حقوقی، اولین نشست در دور جدید فعالیت خود را آغاز کرد. این نشست با حضور علی عطایی، معاون مالی، 
اداری و پشتیبانی و حسین دوام، سرپرست معاونت حقوقی باشگاه و با توجه به صحبت ها و دستورالعمل رضا درویش 

مدیرعامل باشگاه انجام شد.

درحاشیه

»معاون اجتماعی سازمان وظیفه عمومی« خبر داد:

یزدانی و مرادمند از حضور در 
استقلال و تیم ملی محروم شدند

»حسین زاهدی« -معاون اجتماعی سازمان وظیفه عمومی- 
یزدانی و محمدحسین  اینکه گفته می شود سیاوش  درباره 
مرادمند قرار بود روز یکشنبه عازم خدمت سربازی شوند، اظهار 
داشت: خیر. در خصوص مشمولان ضوابطی مشخص شده که 
این ضوابط را سازمان وظیفه عمومی اجرا خواهد کرد تا از هر 
گونه قانون گریزی جلوگیری کند. این دو تا زمانی مجوز فعالیت 
ورزشی و عضویت در تیم ملی و لیگ های برتر را داشتند. آخرین 
مهلت تعیین شده اول اسفند ماه 1400 بوده و این تاریخ برای 

همه کسانی که اعزام می شوند، تعیین شده است.
وی در مورد اینکه باشگاه استقلال مدعی است 30 سالگی  
یزدانی 8 اسفندماه به پایان می رسد و چرا باید از اول اسفندماه 
مشمول خدمت سربازی شود، گفت: تاریخ اعزام اول اسفندماه 
از این  مشخص شده است. بر اساس نظر ستاد کل، یکی 
دو بازیکن به نیروی دریایی و دیگری به سپاه پاسداران داده 
شده اند. این دو بازیکن باید اول اسفندماه عازم می شدند و روز 
8 اسفند است و باید در حال انجام وظیفه باشند. بر اساس 
اطلاعاتی که از سامانه وظیفه عمومی اخذ کردیم هیچ اعلام 
حضوری از این دو نفر در سامانه ثبت شده است. با توجه به 
اینکه اعلام حضوری نشده، این دو نفر غایب هستند. ملاک 
چیزی است که در سامانه وظیفه عمومی ثبت شده باشد 
که تاکنون ثبت نشده است. معاون اجتماعی سازمان وظیفه 
عمومی که با برنامه سلام صبح بخیر شبکه سه سیما صحبت 
می کرد، در پاسخ به این سؤال که آیا بازیکن غایب در طول 
خدمت سربازی می توانند در عرصه ملی یا باشگاهی بازی کنند، 
گفت: به هیچ عنوان. اگر کسی در مهلت و موعد مقرر در مراکز 
وظیفه عمومی معرفی نشود، به استناد ماده 58 قانون به عنوان 
مشمول غایب معرفی می شود و یکسری مجازات مثل غیبت، 
اضافه خدمت، ممنوعیت از فعالیت ورزشی، تحصیلی و ... برای 
او در نظر گرفته خواهد شد. این دو )یزدانی و مرادمند( اجازه 
فعالیت در باشگاه ها و ملی را ندارند، چون غایب هستند و باید 

ابتدا دوره خدمت آموزشی را سپری کنند.
زاهدی درباره اینکه مرادمند باید در ملوان انزلی و یزدانی در 
اختیار  در  دیگر  آنها  گفت:  کنند،  بازی  شیراز  فجرسپاسی 
نیروهای شان هستند و پس از پایان غیبت می توانند بازی 
به  در بحث فضای مجازی صبوری  نیروهای مسلح  کنند. 
خرج داد تا فضای عمومی دچار تشویش نشود. ما به نماینده 
باشگاه استقلال به نام نصیری در آبان ماه گفتیم که یزدانی 
30 ساله شده و مرادمند هم به تیم ملی دعوت نشده است 
و تا نیم فصل جهت اعزام در تاریخ اول اسفندماه اقدام کنند. 
به مدیرعامل محترم استقلال هم این موضوع اعلام شد تا اگر 
قرار است پنجره نقل وانتقالات استفاده کنند اقدامات صورت 
بگیرد تا با مشکلی مواجه نشوند. یزدانی به استناد ماده 3 
ابتدای هر ماه ملاک مشمولیت خواهد بود. اگر  آیین نامه 
دوستان می گویند 8 اسفند 30 سالگی یزدانی به پایان می رسد 
باید بگویم تاریخ اعزام برای هر فردی اول ماه  است و اگر قرار 

باشد تمدید کنیم اجحاف در حق سایر تیم هاست.
وی در خصوص ادعای استقلالی ها مبنی بر کارت معافیت 
جعلی وحید امیری بازیکن پرسپولیس گفت: درباره امیری و 
سایر تیم ها به دلیل اینکه سازمان وظیفه عمومی امین مردم 
است نمی توانیم اطلاعات شخصی را در اختیار قرار دهیم. اینها 
مسائل شخصی است و نباید ورود کنیم. اگر کسی مشکلی 
دارد می تواند به سازمان وظیفه عمومی مراجعه کند تا رسیدگی 
شود. اگر سازمان لیگ استعلام بگیرد در خصوص وضعیت 
معافیت توضیحات کامل داده می شود ولی در حال حاضر 

نمی توانیم اطلاعات شخصی را بدهیم چون محرمانه است.

تاکنون هر  قهرمانان موی تای  بزرگسالان کشورمان تصریح کرد:  تیم ملی موی تای  سرمربی 
افتخاری کسب کرده اند، بی منت و چشمداشت و فقط برای شاد کردن دل مردم ایران بوده و هیچ گاه 

انتظار حمایت مالی از مسئولان نداشته اند. حالا تنها انتظارشان این است که نهادهای متولی ورزش 
همسو و هم راستا با این جریان حرکت کنند. 

فرهاد غلامعلی

 نویسنده

۵ تا 7۵ میلیون سقف قرارداد بازیکنان در لیگ برتر والیبال نشسته مردان؛

مس شهر بابک کرمان قهرمان لیگ برتر والیبال نشسته مردان شد
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اصغر قلندری

  نویسنده و روزنامه نگار

حرف آخر

و  ارومیه، مدیرکل ورزش  با حضور شهردار  در جلسه ای 
جوانان استان آذربایجان غربی، مدیرعامل باشگاه شهرداری 
سابق  ملی پوشان  و  پیشکسوتان  از  جمعی  و  ارومیه 
والیبال، انحلال تیم والیبال شهرداری ارومیه در دستور 
کار قرار گرفت. اما پرسش اینجاست، این همه کارشناس و 
نخبه والیبال ارومیه برای چه به جلسه رفته بودند؟ رفته 
بودند که باشگاه شهرداری ارومیه را که حامی والیبال این 
شهر والیبال خیز بود را از بحران مدیریتی رهایی ببخشند 
و راهکارهای اصولی برای فصل آینده ارائه نمایند یا رفته 
انحلال تیم شهرداری نماینده والیبال دیار  بودند شاهد 

چی چست باشند؟
به  باتوجه  نکردند؟  جلوگیری  و  نشدند  مانع  چرا  اصلاً 
کناره گیری اسپانسر تیم آذرباتری اگر قرار است با جوانان 
ارومیه  از کادرفنی و مشاوران خود  استفاده  با  و  بومی 
بسیار  است  کاری  دهید،  برتر شرکت  لیگ  در  را  تیمی 
منطقی و پسندیده، که با استقبال بیشتر هواداران پرشور 
مواجه خواهد شد، اما اگر قرار است کلاً شهرداری خود را 
از والیبال ارومیه کنار بکشد و حمایت صورت نگیرد باید 
گفت؛ بزرگترین ضایعه برای والیبال وضربه ای است که 

برپیکر والیبال  این شهر خواهد خورد! 
خیلی از تیم های خوب از جمله هراز آمل که همواره جزو 
چهار تیم مطرح بوده و یا مس رفسنجان که با شایستگی 
دور  از  باید  پس  باختند،  بود،  رسیده  پلی آف  مرحله  تا 
مسابقات کنار بکشند؟ البته شنیده شده که برای حفظ 
سهمیه ارومیه در لیگ برتر یک تیم بومی با نامی دیگر به 
میدان خواهد آمد اما اساس کار و طرز تفکر تیمداری در 
این شهر تاریخی باید مورد بررسی  کارشناسانه و بازبینی 
قرار بگیرد، شنیده می شود ارومیه از میزبانی باشگاه های 
آسیا نیز انصراف داده است زیرا صرف نظر از بدهی قبلی 
که از سوی فدراسیون جهانی شامل محرومیت شده است، 
شهری که فاقد تیمی است چرا باید میزبانی را پذیرا باشد ؟ 
به هرحال رویدادی تلخ اما واقعی در والیبال ارومیه رخ 
داده و هواداران والیبال این شهر را نگران فصل آینده لیگ 

برتر کرده است!
افتخار شهروندی  در طول ۳۲ سالی که  بارها  و  بارها 
ارومیه را داشتم گفتم و نوشتم والیبال استان آذربایجان 
والیبال  سرسبد  گل  و  ایران  والیبال  اول  قطب  غربی 
سایر استانهاست، لیکن با اهمال کاری و سهل انگاری ، 
ناشیانه تیمی بسته شد که با وجود سرمایه گذاری کلان 
دچار باخت های تحقیرآمیزی گردید تا دل دوستدارانش 
تیم  انحلال  به  وادار  را  و مقامات شهری  آورد  بدرد  را 
شهرداری نماید! آقایان مسئول ورزش استان آذربایجان 
غربی امیدواریم آنقدر تجربه اندوخته باشید که با همدلی 
پیشکسوتان و مربیان شهرتان شرایط مناسبی را برای 
جوانان  پیش  از  بیش  درخشش  و  واليبال  شکوفایی 
شایسته و مستعد شهرمان فراهم آورید و مدافع آبرو 
و حیثیت برباد رفته والیبال این دیار کهن باشید که 
افتخارات فراوانی را در کارنامه درخشان سال  های گذشته 
دارد. بحث امروز ما نادیده انگاشتن مربیان بزرگ و نامدار 
و جوانان مستعد و پرانگیزه والیبال دیار چی چست و 
جیب  از  میلیاردی  و  وزین  سرمایه های  دادن  برباد 

بیت المال است!
بارها نوشتیم برای بقا در لیگ برتر و صعود به مدارج 
از تجارب  یاری گرفتن  و  فکر  اتاق  با تشکیل  باید  بالا 
ملی پوشان و نخبگان دلسوز و عاشق والیبال آذربایجان 
بویژه ارومیه که تعدادشان هم کم نیست به اهداف و 
خواسته هایتان تحقق ببخشید و در نهایت والیبال باشگاه 
مقصود  سرمنزل  به  شایستگی  با  را  ارومیه  شهرداری 
برسانید و اجازه ندهید اسیر مافیای دلالی شود. گفتیم 
بسیاری از پیش کسوتان والیبال ارومیه که به چم وخم 

کار آشنائی دارند این مسائل پشت پرده را بر ملا سازند.
گفتیم به محبوبیت و مقبولیت مربیانی که دارای وجاهت 
مربیگری در تیم شهرداری ارومیه می باشند، اهمیت قائل 
شوید و اسیر طیف خاصی از دلال ها که در فدراسیون رفت 
و آمد دارند و برای سرکیسه کردن و باجگیری پا پیش 
می گذارند نشوید که وقعی به نوشته ها و گفته های ما 
ننهادید و با مصلحت اندیشی براحتی از کنار این قضایا 
گذشتید و والیبال ارومیه را به این روز انداختید تا مجبور 

به انحلال آن شوید!
گذر زمان بیانگر این واقعیت ها شد و علی رغم مخالفت 

اکثر پیشکسوتان و هواداران سینه چاک و  نارضایتی  و 
متعصب دو آتیشه که به حق سرمایه های واقعی و با 
ارزش والیبال ارومیه بوده و هستند راهی را که دلالان 
پیش پای شما نهادند رفتید و کار را به اینجا کشاندید. 
 ، بده  و  دلال بازی  فساد  موضوع  به  هم  رسانه  اصحاب 
بستون ها در والیبال لیگ برتر پرداختند، اغماض و گذشت 
محترم  شهردار  مهدی زاده  آقای  دستور  به  حال  کردید، 
ارومیه با جریمه های سنگین کادر مربیگری و بازیکنان و 
انحلال تیم شهرداری ارومیه می خواهید چه چیزی را ثابت 
کنید که بیانگر و پاسخگوی انتظارات معقول و منطقی 

افکار عمومی و هواداران این تیم باشد؟
بازیکنان  و  شایسته  و  بین المللی  مربی  ده ها  باوجود 
آماده و مستعد آذری، چرا باید بدنبال مربیان غیربومی و 
بازیکنان پا به سن گذاشته بروید که دچار چنین سرنوشتی 
شوید؟ مگر آذربایجان کم مربی با دانش و بین المللی و 
والیبالیست ملی پوش و لژیونر دارد؟ به مصداق این شعر 
شیوا، چرا عاقل  کند کاری که باز آرد پشیمانی؟! با درک 
و قبول واقعیت ها بدنبال راهکار و چاره اندیشی برای فصل 
آینده باشید و به مربیان بادانش و جوان های بومی اعتماد 
کنید و در کنار آن ها از مشاوران نخبه و باتجربه و بازیکنان 

ملی پوش فراوانی که دارید استفاده کنید. 
صاحب این قلم با وجود فرسنگ ها دوری از زادگاهش 
آذربایجان و تعصبی که نسبت به والیبال ارومیه داردکه 
مدفن دو پسر شهید وقهرمان کوهنوردی ام در باغ رضوان 
این شهر است با ذکر دلایلی روشن از رد پای دلال ها و 
واسطه ها که عمدتاً از دخالت مدیران حکایت دارد و از 
رد و بدل کردن پول و سکه آگاهی دارد، به جراُت و به 
صراحت  اذعان می دارد که ضرورت ایجاب می کند با این 
پدیده شوم مبارزه جدی به عمل آورید نه اینکه با منحل 

کردن تیم شهرداری ارومیه  صورت مسئله را پاک کنید!
در این بخش جدای از ناهمگون بودن وزن، اعتبار، دانش، 
تجربه و... یک معضل اساسی وجود دارد که باید مورد 
بررسی قرار گیرد که در سطور بالا به آن ها اشاره شد ، زیرا 
با  ارومیه  انبوه هواداران پرشور و پر و پا قرص والیبال 
والیبال آشنا هستند و بخوبی مسابقات والیبال را تجزیه 
و تحلیل می کنند و خوب و بد را هم به درستی تشخیص 

می دهند و به کنهه موضوعات اشراف دارند. 

اما اینکه باشگاه شهرداری یا هر ارگان دیگری که پاپیش 
می گذارد و قصد حمایت از والیبال استان و شهر ارومیه 
دارد باید حرفه ای عمل کند و در انتخاب کادر مربیگری و 
بازیکنان تیم هم دقت عمل داشته باشد تا در قبال پولی 

که هزینه می کند نتیجه گیری مطلوبی داشته باشد.
متاسفانه در سال های اخیر با وجود داشتن امکانات و 
تجهیزات و صرف هزینه های میلیاردی از مهره های کارآمد 
و در خور شاُن و نام والیبال ارومیه استفاده نشده است و 
مسئولان هیاُت والیبال ، اداره کل ورزش وجوانان وباشگاه 
شهرداری قادر نبودند یا نخواستند علت جدایی مربیان و 
بازیکنان خوش تکنیک و ملی پوش خود را مورد بررسی 

قرار دهند و علت را جویا شوند.
متأسفانه به حمایت های همه جانبه ای که شهرداری از تیم 
والیبال به عمل آورد نیز  بهاء لازم داده نشده و انتظارات 
سالیان  که  ارومیه  تیم  دوستداران  و  عاشقان  هواداران 
زیادی مهد والیبال ایران بوده و لقب پایتخت والیبال ایران 
را یدک می کشد برآورده نگردیده است که خود داستان و 
بحث جداگانه ای دارد که بر حسب وظیفه در زمان دیگری 

به آن ها خواهیم پرداخت. 
در حال حاضر والیبال ارومیه نیاز به کمک و حمایت 
کل  اداره  و  شهرداری  استانداری،  مقامات  جانبه  همه 
ارگان های دولتی و  و  نهادها  ورزش و جوانان و دیگر 
بخش های خصوصی دارد تا از گردابی که در آن دست 
و  در حد  و  قدرتمند  تیمی  و  یابد  رهایی  زند  می  وپا 
برتر  ارومیه در رقابت های لیگ  آوازه  نام پر  اندازه های 
والیبال  عاشقان  دل  تا  باشد  داشته  مقتدرانه  حضوری 

این دیار شاد شود.

نشریه »الاتحاد« امارات در گزارشی به احتمال اضافه شدن 
رقابتی جدید در فوتبال آسیا پرداخت که به نوعی »سوپر 
لیگ اروپا« می خواهد در آسیا زیرنظر AFC اجرایی شود. 
آسیا  فوتبال  کنفدراسیون  نوشت:  اماراتی،  معتبر  نشریه 
از پروژه ها را در حال بررسی قرار داده تا سطح  تعدادی 
فوتبال باشگاهی و ملی را بالا ببرد. هدف AFC از این اقدام 
افزایش ارزش مسابقات آسیایی از لحاظ فنی، تجاری و 

بازاریابی است.
یکی از پروژه های روی میز AFC پروژه جدید برای لیگ 

قهرمانان آسیا است که شبیه پروژه »سوپر لیگ اروپا« است 
تا درآمدزایی بیشتری به باشگاه های فوتبال برسد. در رقابت 
جدید ابزار ارزیابی لیگ قهرمانان آسیا از سال 2025-2024 
تغییر می کند و تنها معیار فنی برای تقسیم سهمیه ها در 
کشور ملاک نخواهد بود. مخصوصا اینکه تفکر وجود دارد 
که به دنبال کاهش تعداد تیم های شرکت کننده در لیگ 
قهرمانان آسیا است و به جای آن تیم ها در AFC کاپ 
شرکت می کنند تا ارزش این تورنمنت بالا برود. یعنی تنها 
باشگاه های بزرگ و حرفه ای در لیگ قهرمانان آسیا شرکت 

خواهند کرد.
در روزهای آتی امکان اینکه در آسیا آیا لیگی جدید شبیه 
به »سوپر لیگ اروپا« با حضور بهترین باشگاه ها از لیگ 
های امارات، ژاپن، عربستان، کره جنوبی، استرالیا، چین، 
قطر، ازبکستان  و ایران برگزار شود، مشخص خواهد شد. 
پروژه »سوپر لیگ« در اروپا با کودتای رئال مادرید، بارسلونا 
و یوونتوس مقابل یوفا شکست خورد اما باید دید شبیه ساز 

این لیگ در آسیا زیر نظر AFC به ثمر می نشیند.
در صورت اجرایی شدن این پیشنهاد درآمد باشگاه های 

بزرگ ایران مثل استقلال، پرسپولیس، سپاهان و تراکتور 
چندین برابر می شود و با حضور در این مسابقات می توانند 

بسیاری از مشکلات مالی  را برطرف کنند.

تیم والیبال »شهرداری ارومیه« منحل شد؛

چراعاقلکندکاری!؟

نشریه »الاتحاد« امارات خبر داد:

پروژه »سوپر لیگ« از اروپا به آسیا رسید!

سوژه

غربی،  آذربایجان  استان  و جوانان  ارومیه، مدیرکل ورزش  با حضور شهردار  در جلسه ای 
مدیرعامل باشگاه شهرداری ارومیه و جمعی از پیشکسوتان و ملی پوشان سابق والیبال، انحلال تیم 

والیبال شهرداری ارومیه در دستور کار قرار گرفت.


